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Konferencija Narodne omladine kninske općine

Aktivnost mladih znatno porasla!
U svečanoj atmosferi .prazničkog 3. decembra, na godišnji- ANTE BUJAŠ, predsjednik rad i uloga omladine. Takav ra- \  

cu oslobođenja Knina, u Domu JNA, održana je godišnja konfe- Kotarskog komiteta NO, podvu- zvitak postavlja potrebe, a time i 
I rencija omladine kninske općine kojoj su, pored 200 delegata iz kao je, da omladina aktivno uče- dužnosti i obaveze svakom članu i 
I 56 aktiva, prisustvovali Stana TiŠlarić, član predsjedništva CK stvuje na svim zborovima i sku- zajednice, pogotovo omladini. J 
| NO Hrvatske, Ante Bujaš, predsjednik Kotarskog komiteta NO, povima na kojima se rješavaju Mislim na zadatke .koje svaki 5 
i Ilija ’Šimpraga, sekretar Općinskog komiteta SK, Nine Popović, problemi komune, jer mladi gra- pojedinac treba da izvršava pre- J 

organizacioni sekretar istog komiteta, Momir Solaja, predsjednik dani treba da su nosioci progresa ma komuni. To je važno i bitno. J 
Općinskog odbora SSRN, Sava Traživuk, predsjednik Općinskog u sredini u kojoj djeluju i žive. Naglasila je, da veću (pažnju ?

STANA TIŠLARIĆ, član pred- treba obratiti radu s omladin- >sindikalnog vijeća i drugi gosti
Referat o radu podnio je Glišo Kablar, predsjednik Op- sjedništva CK NO Hrvatske, js- kama, naročito na selu

ćinskog komiteta NO. Poslije diskusije i usvajanja plana rada, takla, je, da naš društveni razvi- kupi jati i zainteresirati
izabran je novi Općinski komitet, delegati za konferenciju om- tak naglo napreduje. U novim one aktivnije raditi,
ladine šibenskog kotara i pet delegata za VI Kongres NO uslovima drugačije se .postavlja (Nastavak na 2. strani)
Hrvatske. . '

Sa konferencije je upućen pozdravni brzojav CK NO Hr
vatske.

Njih o- \ 
pa će i ?

S j e d n i c a  N O - a  š i b e n s k e  o p ć i n e
— Aktivnost niladih na pod- šta i ekonomije, te osnivale za- 

ručju kninske općine u rješava- družne pogone raznih djelatnosti, 
nju svih pitanja društvenog, po- I drugi problem interesira o- 
litičkog i privrednog života zna- ladinu kninske općine, a taj je, 
tno je porasla u odnosu na pro- kako i gdje nastaviti školovanje 
šlu godinu.  ̂ poslije završene osmogodišnje
x — Omladina kninske općine škole, jer kapaciteti odgovaraju- 
kao utjecajan faktor i politička ćih kninskih škola su nedovoljni.
»naga u stanju je da se ponese Zato bi trebalo stvarati moguć- 
»a svim zadacima izgradnje svo- nost za osnivanje jedne perspek- 
je komune i šire zajednice, reče- tivne škole.
no je, između ostalog, u uvodnom Postoji, kako je na konferen- 
dijelu referata. čiji istaknuto, namjera kod

To je omladina ovog kraja na Tvornice vijaka i kod željeznice, 
djelu i u praksi ranije a osobito da se pri tim kolektivima fonmi- 
u toku ove jubilarne godine us- raju centri za obrazovanje ka- 
tanka pokazala. .Vidljivo je to drova. Ali bi još bolje bilo kad 
i kroz porast oblika i širinu poli- bi se te akcije objedinile i s uče- 
tičkog rada, brojnije je i aktiv- šćem komune oformio jedan jaki 
nije učešće mladih u svim osta- centar metalskog smjera, 
lim vidovima društvenog i priv- U diskusiji je sudjelovao veći 
rednog života. broj delegata kao i gostiju.

Organizacija NO veliku .pažnju PETAR BERIĆ je govorio o 
je usmjeravala na poboljšanju radu omladine na selu i o omla- 
ideološko-političkog rada kako u dincima koji napuštaju selo po 
seoskim aktivima gdje su posti- završetku osnovnog školovanja.
gnuti vrlo lijepi rezultati, tako- ANTE BULE iznio je svoja plana Općinskog putnog fonda, 
đer i u poduzećima, u školama zapažanja o učešću mladih u or- Na ovoj sjednici usvojena su 
gdje su uspješno radili marsisti- -ganima radničkog upravljanja.- tri nova propisa o načinu -uprav- 
čki kružoci. Osim toga priličan Istaknuo je da bi trebalo povesti ljanja i iskorištavanja manjih 
broj omladine" prošao je kroz o- više brige o omladini koja putu- luka i pristaništa, o lučkim na- 
miadinsku političku školu i kroz je na rad i u škole. I o stambe- kn adama i o osnivanju Fonda za 
partijsku koja u Kninu radi već norn pitanju mladih trebalo bi održavanje tih luka ii pristami- 
treću godinu. ~ _ više voditi računa. šta. Na prošloj sjednici je 'bilo

Mladići i djevojke s područja MJLAN JOVANOVIĆ govorio riješeno pitanje upravljanja ti 
kninske općine sasvim su se do- je o kulturno-prosvjetnoj i spor- održavanja luke u Šibeniku a 
bro afirmirali u organima radni- tskoj aktivnosti omladine u Go- tom prilikom je odlučeno da ss 
čkog upravljanja, od radničkih lubiću gdje postoji najbolje kul- ti poslovi povjere postojećem 
savjeta u kojima mladi mnogo turno-pr.osvjetno društvo koje je poduzeću »Luka i skladišta. Me- 
samostalnije i odlučnije tretiraju svojim sredstvima nabavilo ki- đ.utrm ostalo i

Odluke o upravljanju 
manjim lukam a

A n k a  B e r u s  
o radu II plenuma

NA MOLBU REDAKCIJE »NIS-A«, PREDSJEDNIK GLAV
NOG ODBORA SOCIJALISTIČKOG SAVEZA - RADNOG NARO
DA HRVATSKE, DRUGARICA ANKA BERUS OSVRNULA SE 
NA RAD I ZNAČAJ DRUGOG PLENUMA GLAVNOG ODBORA.

Drugi plenum Glavnog odbora Socijalističkog saveza radnog 
naroda Hrvatske, istakla je u svojoj izjavi drugarica Anka Berus, 
razmatrao je problem jačanja samoupravne uloge građana. Nje
gova intencija je bila da doprinese kompleksnom uočavanju pro
blema i široj razmjeni iskustava — da se sagleda suštinska ori
jentacija u svakodnevnoj praksi mjesnih organizacija Socijalisti- 

r čkog saveza i da se ubrza unošenje u tu praksu novih elemenata 
f i novih pogleda u vezi sa nizom novih mjera.u našem društve- 
f nom životu koje su nastale na bazi odluka i smjernica Petog kon- 
f gresa Socijalističkog saveza radnog naroda Jugoslavije, 
f U nastavku svog izlaganja, drugarica Anka Berus je rekla:
\ Suštinu i smisao tih društvenih procesa nužno je da shvati 
\ svaki radni čovjek čiji se položaj bitno mijenja; on sada upravlja 
5 sredstvima za proizvodnju i raspodjeljuje veliki dio dohotka ko

ji ostvaruje. Nove mjere u privredi 1 društvenim službama otvo
rile su daljnje mogućnosti za punije odlučivanje građana kako 
u radnim kolektivima, ekonomskim jedinicama, tako i u organi
ma društvenog upravljanja u javnim službama. Novim privred
nim mjerama radni ljudi postavljeni su u položaj da svestranije 
utiču na poboljšanje vlastitih uvjeta života, a znatno se jača i 
njihov utjecaj na cjelokupni društveni razvitak. Na zborovima 
birača, u stambenim zajednicama i mjesnim odborima građani 
zaključuju o zajedničkim pitanjima i problemima, a njihov ne
posredni uticaj na rad organa vlasti u komuni mora da bude mno
go jači i značajniji, nego do sada.

Samoupravna aktivnost građana u raznim organima, dodala 
je drugarica Anka Berus, nadopunjuje se širokom djelatnošću i 
razgranatom radu sekcija i mjesnih organizacija Socijalističkog 
saveza. Polazeći od nastalih promjena i objektivnih uslova u od
ređenoj sredini, napori Socijalističkog saveza treba da budu us
mjereni tako da pomažu cjelokupni društveni proces i doprinesu 
bržoj i punijoj afirmaciji samoupravne uloge građana.

Socijalistički savez, naglasila je drugarica Anka Berus, jeste 
ono mjesto gdje radni čovjek mora da idejno politički prima sa -. 
znanja o društvenoj ulozi koju on faktički na osnovu Zakona već 
ima i koju on treba da što potpunije ostvari. Stvaranje atmosfere 
za puno učešće građana u samoupravi, zadatak je Socijalističkog 
saveza. To su problemi koje je na osnovu iskustva rada organi
zacija Socijalističkog saveza tretirao Drugi plenum.

Na kraju podvukla je drugarica Anka Berus, htjela bih da 
istaknem da su to vrlo značajni zadaci sa kojima se moraju kon
kretno baviti sve organizacije Socijalističkog saveza. Ukoliko po
jedine organizacije budu svestranije tretirale i obuhvatile tekuću

i sam proces društvenog
Zbog nastale potrebe uskladi- 5090, do 6 mjeseci 8000, a za le- 

vanja prihoda i potrošnje budze- žannu od 6 mjesecu do godinu a problematiku svos terena utoliko će 
ta, a iisito tako i uslijed zakon- dana 14.000 dinara. Brodova pre- a razvitka ići brže i usoiešniie
skih izmjena koje su nastale to- to  500 tona plaćat će 15,000 dli- '  1Cl " 1 PJ J '
kom godine, oba vijeća Narod- nara za mjesec dama, 30.000 za
nog odbora općine Šibenik iusvo-  ležariniu do 3 mjeseca, 50.000 do
jlilia su Odluku o izmjenama i šest mjeseci, a 100.000 dinara za 
dopunama ranijih propisa o bu- ležaininu od 6 mjeseci do godinu 
idžetu za 1961. godinu. Izvjestitelj dana. Naknada za prijevoz na- 
Komiiisaje za društveni plan i fi- plaoivat će se godišnje od .vlasnika 
manoije naglasio je da će prihodi svih brodova prema Ikategoriza- 
općiine i pored zakonskih ograni- oijd brodova .i to za brodove pr- 
čenja od 10 posto biti izvršen u ve kategorije 12.900 dinara., za 
cijelosti. S ovog područja usvo- drugu .kategoriju 6000, za treću

sp

Započela proslava 
Dana JNA

jene s-u" i izmjene ' financijskog (Nastavak na 2. strani) Broine manifestacije

problematiku unapređenja pro- noprojektor i .pri kojem postoji 
izvođnje, nagrađivanja i raspod- lijepo korištena knjižnica s prili- 
jele fondova, do školskih odbora čnim fondom knjige, 
po selima i razrednih zajednica DUŠAN KABLAR je diskuti- 
po školama. Premda, na primjer rao Q kadrovskim problemima u 
nema omladine u zadružnim sa- omladinskim aktivima, 
vjetima, sto se smatra slabošću JANKO MIHARIĆ o suradnji 
i propustima drugih, ali 'najma- Narodne omladine s drugim dru-
nje omladinskih organizacija/ štvenim organizacijama. 5  ll|V_ •

Omladina kninske općine, su- BRANKO VEJNOVIĆ o ulozi vanja manjih luka ii piasUiusla 
d jd u jc ji brojnim i raznovrsnim štampe u ideološko-političkom ^ dis plaćanje naknada za upo- 

~ ‘ 1 ~ H  radu među omladinom.

đutim, ostalo je bilo neriješeno 
upravljanje manjim lukama. U- 
sM;>sid toga oba vujeća su doni
jela -odluku da se upravi janje 
manjim lukama povjeri Odjelu 
za privredu Narodnog odbora 
općino Šibenik.

Odlukom o lučkim naknadama 
(riješeno je da se u svrhu odirža-

lokalnim akcijama, gradila trebu obale, za brodsku ležariinu
škole, učiteljske stanove, prosto- MOMIR SOLAJA, predsjednik ,J 23 pravez.« Prema ovmm pro- 
rije za kultumo-prosvjetni rad, općinskog odbora SSRN, rekao P-:jsima naknadu za upotrebu o- 
opravljala putove, gradila mo- je> iZmeđu ostalog: Nema dana a lbaJ/e placa vlasnik broda ikoji ko- 
stove, bunare, radila na elektri- se ina području kninske ko- risitn obalu radli uki'canja odnosno
fikaciji svojih sela izgradnji mune . ne napravi neštoto nova i iiskrcamja robe i putnika kojis
sportskih objekata, dajući uku— ĵa ppj tom ne sudjeluju članovi .prevozi uz naplatu. Nalknađ. 
pno preko 15.000 radnih sati. I omladinske organizacije, 
ove godine, u sastavu brigada
ovog kotara, na izgradnji Auto- Naša komuna iako ne spada u
puta, sudjelovalo je preko 90 o- (najrazvijenije, uspješno rješava
mladinaca i omladinki iz Knina PltalHa- a ouz, to Čmi " a'i okolice. Od tog broja preko po- P°re  ̂ vomaže izgradnju ne sa^
lovica brigadira zaslužila je na
ziv i udarnika ili bilo pohvaljeno.

Pored ostalih, zanimljiva su 
dva problema koja su na konfe
renciji razmatrana prvog: Pre
ma izvještajima omladinskih ak
tiva, u selima kninske općine

mo privrednih objekata, već se 
angažira na unapređenju školst
va, zdravstva i drugih oblasti.

Omladina koja se dosad poka
zala kao svjestan faktor u poli
tici izgradnje komune i u budu
će će zajednički s drugim snaga-

samo 294 člana NO bavi s H s -  ^
ključivo poljoprivredom, a to je

pirevoz pu'tmika plaća se samo 
piri uikircaju ii to u liiziniosu od 10 
dinara po svakom puitniiku sikupa' 
sa provoznom kartom. Za upo
trebu obale radi ukrcaja odnosno 
iislkrcajta robe vlasnlik robe plaća 
30 diim-ara po tom robe, a ofi o- 
viih plaćanja izuzeta je lična 
prtljaga putnika. (Brioidovli Ikojih 
ne podlažu taksama u opčiiinskim 
lulkiaima plaćat će naknadu za 
'bro'disku ležarinu i to dirveni i 
željezni (brodova za prevoz robe

samo nekoliko desetina više nego 
što ih radi u industriji, saobra
ćaju i drugim privrednim gra
nama. To je zaista mali broj. Ali 
bio bi još manji kad bi postojala 
veća mogućnost za zapošljavanje 
seoske omladine. Dakle, i na o- 
vom području postoji proces 
»•bježanja« omladine sa sela, što 
se dešava u sklopu neminovnog 
procesa mijenjanja strukture 
zaposlenih.

Postavlja se pitanje kako će 
omladina utjecati na unapređe
nje poljoprivredne proizvodnje. 
Mladi koji bi trebali biti nosioci 
novih mjera u poljoprivredi, od
laze, a i onako su, ne svojom 
krivnjom, u vrlo malom broju 
učlanjeni u zadruge. Nema ih ni 
u zadružnim savjetima. A zadru
ge za sada još ništa ne poduzi
maju da bi barem jedan dio o- 
mladine, ekonomski zainteresi
ran, kao dobro stimulirani poljo
privredni radnici, ostali na selu. 
To bi se moglo kad ibi zadruge 
stvarale veće komplekse zemlji-

materijalne baze i boljeg života i putnika do 500 tona 2000 diina- 
svih građana. ra za. mjesec daina, do 3 mjeseca

S izložbe »Vojnički dani« u Domu JNA
U Šibeniku je u subotu 9. o. mj. u Domu JNA otvorena izložba iz života i rada pripadnika 

JNA, koja nosi naziv »Vojnički dani«. Ovom manifestacijom obilježen je početak proslave 20- 
gcđišnjdce Jugoslavenske narodn e armije. Istog dana navečer ođr žana je u Narodnom kazalištu 
»partizansko veće« na kojem su nastupili istaknuti članovi Jugos lavenskog dramskog pozorišta iz 
Beograda Vjeko Afrić, Joža i Ivka Rutdć. Oni su evceiirald uspomene iz susreta sa članovima Vr
hovnog štaba i počecima djelovanja Pozorišta pri Vrhovnom štabu. Jubilarna proslava bit će 
također obilježena nizom kulturnih i sportskih manifestacija u j edimicama šibenskog garnizona. 
Tako su predviđena sportska natjecanja između pripadnika JNA i sindikalnih podružnica ši
benskih radinih kolektiva, kojli sudjeluju u radničkoj sportskoj djelatnosti. Isto tako će do 22. o. 
mj. kada se proslavlja 20-godišnjica osnutka Prve proleterske brigade u Rudom, gruipe učenika 
šilbeskih srednjih i osnovnih škola posjetiti jedinice šibenskog garnizona, gdje će im vojni ruko
vodioci govoriti o životu i djelovanju pripadnika JNA.

Ž  I v  k  o  Š k o l i
Jedanaestog decembra 1961. go- omladinskoj organizacija i OZNI. 

dine u Beogradu je poslije kraće Poslije rata, zauzimajući i da- 
i teške bolesti umro potpukov- lje odgovorne funkcije u službi 
nik JNA d oficir službe sigurno- JNA, -potpukovnik Škota odliko-
std Živtoo Škota.

Rođen je 1922. godine u rad
ničkoj porodici u Šibeniku. Pot
pukovnik Škoti je kao đak i na
predan omladinac počeo da su
rađuje sa NOB još 1941. godine. 
Prilikom suđenja šibenskim om-

•vao se skromnošću d ustrajnim 
radom. Bio je omiljen i cijenjen 
od drugova, uvijek spreman da 
pomogne. Nosilac je više ratnih 
i poslijeratnih odlikovanja. * 

Njegovom smrću JNA i nje
na služba sigurnosti gube vrijed
nog druga d oficira, a Savez ko-

aktdvnog
lađincima povodom uibistva fasi 
čkog špijuna Antona Škotona mundsta Jugoslavije 
okupatori su ga osudili na dvije člana, 
godine strogog zatvora. Pošto je 
izdržao kaznu, priključio se na-

Sahrana preminulog potpukov
nika Živka Škoti ja, obavit će se

rodnoosloboddlačkoj vojsci, gdje 13. decembra 1961. godine u

Pogled na Vodice
fm  se do kraja rata nalazio na raz

nim političkim dužnostima u
14,30 sati na Novom groblju u 
Beogradu.



Ubrzati izradu pravilnika 
unutrašnje raspodjele

Izrada pravilnika o raspodjeli čistog prihoda i pravilnika o 
raspodjeli osobnih dohodaka u privrednim organizacijama bliži 
se kraju. Zakonski rok se neće mijenjati. A to znači, da sva po
duzeća i zadruge do 31. X II ove godine trebaju imati izrađene 
i odobrene pravilnike od strane radničkih savjeta.

Vremena je bilo dosta. Čak i na pretek. Ali, nažalost, može se 
konstatirati, da ono nije efikasno iskorišteno, jer još ima po
duzeća i zadruga, koje nisu donijele pravilnike o unutrašnjoj ra
spodjeli dohotka. ,
Uzmimo samo primjer nekih 

zadruga .Doduše, većina ima već 
odobrene pravilnike. Dapače, ne
kako smo ispred ostalih kotare- 
va. Ima zadruga koje su počele 
raditi na pravilnicima još od po
lovine godine. One sigurno ima
ju i najkvalitetnije izrađene pra
vilnike. Takvih zadruga ipa pre
ko 50 posto .Međutim, ima i o- 
nih koji nisu ni prstom makli.

Upravo ovih dana na inicijati
vu Poljoprivredno - šumarske 
komore održana su u općini Ti
jesno i Primošten savjetovanja o 
ovoj problematici. I u Primošte- 
nu i. u Tijesnom ista slika. Pra
vilnici nisu izrađeni, a niti je ne-, 
što određenije na tome rađeno. 
Čak ni kolektive nisu upoznavali 
s materijalima koje su primali 
od Komore. Naravno, da, se na 
savjetovanju postavilo pitanje, 
zašto je to tako na ovim općina
ma. Ali, treba konstatirati, jed
nog ozbiljnog odgovora nije bi
lo,osim što se dalo naslutiti da 
ovaj važan društveni zadatak ni
je shvaćen, materija, bogato ob
rađena, nije proučena, nema do
voljno odgovornosti za ovaj va
žan posao. I tako bi se moglo 
dosta nabrojiti.

Predsjednici općina u kojima 
je održano ovo savjetovanje, mo
gli su dobiti jednu sliku o tome, 
kako neki upravitelji zadruga 
ol^ko i neodgovorno prelaze pre
ko' neodložnih poslova od vital
nog interesa za pravilno funkci
oniranje zadruge kao privredne 
organizacije.

Zar je potrebno posebno isti
cati društveno - političku i eko
nomsku važnost i značaj pravil
nika?

Dakle, nije .u pitanju samo ne 
poznavanje stvari,' ne, prije je tu 
po srijedi neodgovornost za po
slove koje treba da obavlja za
druga, a nepoznavanje stvari sa
mo je posljedica te neodgovor
nosti. Zaista neodgovornost je 
karakteristika za neke ljude u 
zadrugama.

Kako se može opravdati da Ju
žni Primošten, zatim Rogoznica, 
pa Primošten selo i još neke za
druge nisu do ovog vremena iz
radile pravilnike. Ili pak »Gra- 
đina-«i Drniš, zatim zadruga 
Knin. Zar to ipak ne ukazuje 
na jednu drugu stranu medalje. 
Naime, ili se stvar nepozna, što 
neki najlakše prihvate i onda 
im to služi kao argument za o- 
pravdanje, ili pak što su unu
trašnji odnosi u tim kolektivi
ma, kao u Drnišu, takovi, da se 
poslovi i odgovornost guraju od 
stola do stola, a ništa se ne za
vrši. To, naravno,' ima za poslje
dicu slab rad i narušavanje od
nosa u kolektivu. Doduše, te po
jave su karakteristične za manji 
broj zadruga.

'Upravo ovu problematiku kroz 
izradu pravilnika, morali su za
oštriti i sa društveno - političkog 
stanovišta tretirati i ostali fakto
ri komune — narodni odbori, op
ćinski komiteti SK i ostali. Jer 
raspodjela dohotka^ i izrada pra
vilnika nije samo tehnički, dio 
posla kojeg treba svaliti na le
đa stručnih ljudi. Ne, to je prije 
svega društveno - politički zna
čajan rad u koji se moraju u- 
ključiti svi članovi SK-a. Ali, 
upravo sa te strane nije bilo do
voljno angažiranosti. Zato se o- 
cjena na Trećem plenumu CK

Sjedn ica  NO-a općine
(Nastavak sa 1. strane)

2000 4 za četvrtu kategoriju 1000 
ddnara. Ovi propisti primjenjivat 
će se od prvog siječnja iduće :go- 
dline.

U svrhu upravljanja i održava
nja manjuh luika na području op
ćine "Šibenik na ovoj sjednici 
osnovan je poseban fond čija 
sredstva će pored prihoda od 
naknada sačinjavati i eventualni 
doprinosi iz budžeta ti privrednih 
organizacija.
• Prema prijedlogu Savjeta za 
komunalne .poslove, usvojeni su 
nazivi * nekih novih ulica u pre
djelima »Križ« a »Mažurice«. 
Tako je nova ulica koja (ide. od 
Ulice IMjaitije Gupca, pa zatim 
kod istočnog dijela Bolnice pa
dinama brežuljka u pravcu jugo
istoka do vodovodnog rezervoara 
»Pisalk II« dobila naziv »Mari
borska ulica«. Ulica koja od po
ložaja na kome se nalazi podu
zeće »Stolar« ide u pravcu 'bivšeg 
kamenoloma, dobila (j*e naziv 
»Varaždinska«, a ulica koja sa 
istog položaja ide uporedo s o- 
vom ulicom i nalazi se poviše 
poduzeća »Stolar«, dobila je na- 
zitv »Karlovačka«.'

Narodni odbor općine Oklaj 
suglasio se naknadno da Osigu
ravajući zavod u Šibeniku dje
luje i za njihovo područje, pa su 
oba vijeća dala jednoglasan pri
stanak. Usvojene su predložene 
izmjene o sistematizacija radnih 
mjesta u Narodnom odboru opći
ne i o .položajnim plaćama služ
benika, a s ovog područja i Od
luka o dodijel javan ju novogodiš
njih nagrada radnicima i službe
nicima Narodnog odbora općine 
Šibenik i njenih ustanova. Odo
breni su i pravilnici o plaćama 
radnika i službenika Doma sta
rih i nemonćtih, zatim Tržne u- 
prave, kao i ustanova »Stan« i 
»Čempresi«.
Usvojene su i garancije na zaj

move »Vtinoplodu« u iznosu od
207.910.000 dinara, poduzeća »Sto
lar« na iznos cd 8,000.000 dinara-, 
za dovršenje skladišta voća i po
vrća na iznos od 1,057.640 dina
ra i za dovršenje radova na ho
telu »Jadran« na iznos od
3.860.000 dinara. U vezi s izmje
nama u postojećim propisima ri
ješeno je da se svima ustanova
ma i privrednim organizacijama 
koje su koristile zajmove iz Lo
kalnog investicionog fonda, po
visi kamatna stopa na 6 posto.

Na zajedničkoj sjednici obaju 
vijeća izvršeno je nekoliko ime
novanja i razrješenja. Za direk
tora ustanove »Rivijera« ‘postav

ljen je Niikica Zenić, a  za direk
tora Naučne biblioteke u Šibeni
ku prof. Zora Karmanski. Za 
predsjednika Fonda za održava
nje manjih luka i pristaništa 
izabran je odbornik (Rade Čo
lak, a za ppredsj ednika Konusi je 
za osobne dohotke Nikola Čače. 
Po vlastitoj želji razrješeni su 
prof. Frane Dujmović, dužnosti 
direktora Gradiškog muzeja i 
prof. Slavko Fulgos'i, dužnosti 
direktora Narodnog kazališta u 
Šibeniku. T. D.

Konferencija
Narodne
omladine

Knina
(Nastavak sa 1. strane)

NAGRAĐEN AKTIV OMLADINE 
SELA GOLUBICA 

Za uspješan rad u toku 1961. 
goldine na izgradnji sportskih 
objekata i uspješnom sudjelova
nju na nogometnom natjecanju 
omladine kninske općine na ko
jem su članovi aktiva NO osvo
jili prvo mjesto, aktiv Narodne 
omladine iz Golubića, nagrađen 
je sportskim rekvizitima u vri
jednosti od 30.000 dinara. 

POHVALJENI OMLADINCI 
Na godišnjoj konferenciji om

ladine kninske općine pohvalje
ni su slijedeći omladinci za us
pješno zalaganje na izgradnji 
Auto puta: Novak Bjedov-Tvor- 
mdca vijaka, Jovo Raškovilć-Ža- 
grović, Josip Žarko-Sekcija za 
vuču vlakova ŽTP, Milan Ilić - 
Gimnazija, Momčilo Đujdć Kr- 
•stlin - ’<Gfimnazija>, Ante NaJkfilć 
Alfiirevdć - Gimnazija, Tnmošen- 
-ko Bjedov - Gimnazija, Vladi
mir Mlinar - Poljoprivredna Ško
la, Nikola Sladović - Poljopri
vredna škola, Čedo Kukolj - Vr
polje, Milan Cucak - Golubić i 
Nikola Kalat - Električno podu
zeće. Bitigadristli udarnici bili su 
toplo pozdravljeni od svih učes
nika skupštine.

NO HRVATSKE 
Omladina kninske opićne iza

brala je za VI Kongres NO Hr
vatske slijedeće delegate: Nova
ka Bjedova, Natašu Žtivković, 
Antu Bujasa, Branka Bajdć i 
Gldšu Kablara. (A. M.)

SKJ data u izlaganju druga 
Kardelja odnosi i na naše prili
ke. Naime, drug Kardelj kaže: 
»•Činjenica je da su se komunisti 
prilično pasivizirali u borbi za iz
gradnju statuta i pravilnika ra
spodjele u poduzećima . . «.

Ova ocjena stoji, ali, ona upu-

Sa skupštine socijalnog osiguranja

Povećani troškovi
ćuje na akciju kod onih poduze
ća i zadruga, koje još nemaju 
izrađene pravilnike, na aktivira
nje svih snaga da se do konca 
godine pravilnici donesu, a kod 
drugih na dograđivanje onog što 
je urađeno. Jer, unutrašnja ra
spodjela dohotka u privrednim 
organizacijama nedograđena je 
zgrada, koju treba iz dana u 
dan dograđivati, novim, boljim, 
stimulativnijim rješenjima.

Zato i ovom prilikom treba i- 
mati na umu ono što je i na Tre
ćem plenumu istaknuto:

- Borba za neprestano una
pređivanje sistema neposredne 
raspodjele dohotka predstavlja 
trajni zadatak komunista i svih 
progresivnih snaga našeg dru
štva. Tu neće 'biti završenih pro
cesa, ni konačnih, idealnih r je- < 
šenja, već će se stalno tražiti 
sve. bolja, adekvatnija mjerila 
raspodjele .

A. Deković

Posljednja sjednica Skupštine 
Kotarskog zavoda za socija'Uno 
osiguranje započela je rad anali
zom financijskog poslovanja za 
prvih devet mjeseci. Prvi put 
poslije šest godina pokazuje se 
dobitak od 13 milijona dinara. Iz 
analize proizlazi da takvom sta
nju treba zahvaliti povećanim 
prihodima Zavoda, odnosno po
većanom fondu. Za ovih devet 
mjeseci to povišenje iznosi za. uže 
područje Šibenika 1,219.944.000, 
Drniša 127,457.000 i Knina 337, 
331.0p0. Uzme li se /u obzir da je 
broj radnika veći na području 
Šibenika za 1.510, Drniša za 243, 
a kod Knina manji za 135, oso
bni dohoci po 1 radniku su po
većani za -područje Šibenika 20 
42 %, Drniša za 8.49 % i Knina 
za 30.07 %. Čisti prihodi Zavoda 
su povećani za 33.37 %, a po 1 
osiguraniku za 25.69 %. Po po-

Konferencija NOH-a općine Vodice

o k a i n e  radne akci je
Ideološko - ‘političko obrazovanje, osnivanje kulturnih sekci

ja i rješavanje komunalnih problema, bili su glavni sadržaj 
rada omladine općine Vodice, istaknuto je na njihovoj godiš
njoj konferenciji. Pored delegata i predstavnika društveno - 
- političkih i javnih: radnika konferenciji je prisustvovao i 
Josip GabriĆ, član sekretarijata Kotarskog komiteta NOH-a.
Od kulturnih ustanova i sek

cija svakako najviše je radila 
»•Tribina mladih«, koja je orga
nizirala nekoliko vrlo uspjelih 
nastupa i 'tečajeva »pod nazivom: 
»Političko uzdizanje omladine«. 
Omladina Zanatskog kombinata 
u Vodicama osnovala je aktiv 
predavača koji je održao neko
liko predavanja u mjestu i oko
lici. Sve u svemu, rad na ideo
loškom obrazovanju omladine 
bio je zadovoljavajući i mnogo 
bolji nego prošle godine.

Na području kulturno - zabav
nog života moglo se, uz malo vi
še volje i zalaganja, učiniti mno
go više. Osim nekoliko slabo or
ganiziranih i nezanimljivih pri
redbi i jednog dramskog koma
da ništa se više .nije učinilo. Rad 
OKUD »Gušte Šprljan« koje je 
nekada neobično dobro radilo i 
bilo inicijator mnogih priredbi, 
kulturno - zabavnih programa i 
slično potpuno je zamro.

Sportska aktivnost u odnosu 
na prošlu godinu bila je masov
ni ja i bolje organizirana. Gotovo 
pri svim aktivima postojale su 
različite sportske sekcije koje su 
Irazvile dosta dobru aktivnost* 
Nije prošla ni jedna nedjelja ili 
praznik da se u nekom mjestu 
nije održalo takmičenje barem 
u jednoj sportskoj disciplini. O- 
sim toga pri Općinskom komite
tu bio je osnovan Općinski od
bor saveza sportova koji je or
ganizirao općinsko takmičenje u 
rukometu, takmičenje za općin
ski kup, organizirao je i paradu 
povodom Dana mladosti.

Na lokalnim radnim akcijama 
također su postignuti vidni re
zultati .Omladina je na poprav
ku zadružnog doma i plaža, pri
ključku na Jadransku magistra
lu, asfaltiranju puta, poš umi ja
van ju i gradnji puteva, elektrifi
kaciji (naročito u Čistoj Maloj

i Velikoj) dala preko 16.000 rad
nih sati. Od pojedinih aktiva 
svakako je najvažnije istaći o- 
naj iz Zanatskog kombinata ko
ji je oformio, nekoliko muških i 
ženskih sportskih sekcija, uče
stvovao na raznim komunalnim 
radovima, organizirao velik broj 
predavanja itd. Akitv pri Osnov
noj školi također je dobro ra
dio i uz Zanatski kombinat naj
bolji je na općini.

Broj organizirane omladine 
znatno se povećao. Tako je 
u prošloj godini u organi
zaciji Narodne omladine bilo u- 
klj učeno svega 457 omladinaca 
i omlađinki, dok se ove godine 
taj broj povećao na 594 člana. 
Naročito se osjeća povećanje 
broja ženske omladine koji ove 
godine iznosi 280 omlađinki. Su
radnja s ostalim organizacijama 
•bila je dobra, naročito s organi
zacijom SSRN i SK, kad su se 
rješavali komunalni problemi.

Na konferenciji je pored de
legata i predstavnika različitih 
organizacija govorio Josip Gab- 
rić, član sekretarijata Kotarskog 
komiteta NOH-a, koji se osvr
nuo na organizaciju Narodne o- 
mladine kao jednu društvenu 
snagu koja se treba uključivati 
u rješavanje raznih komunalnih 
problema, a što je najvažnije u 
proces proizvodnje. Govorio je 
o potrebi sređivanja aktiva koji 
trebaju pronaći odgovarajući sa
držaj rada naročito na ideološ
ko - političkom obrazovanju om
ladine. Učvršćenje Tribine mla
dih, koja najviše može pružiti 
omladini i još jača suradnja s 
organizacijama Saveza komuni
sta i SSRN-a neophodno je po
trebna da bi se zadovoljile po
trebe omladine i riješili mnogi 
njeni problemi, rekao je na kra
ju drug Gabrić. (MR)

sebnoj stopi (iznad opće stope) 
privredne organizacije su uplati
le preko 101,000.000.-, od toga 
Šibenik 70,000.000. Drniš 13,000. 
000 i Knin 18,000.000. Ostvareni 
čisti prihodi su najveći kod Kni
na i iznose 41.86%, Drniša 31.85 
% i Šibenika 31.26 % više nego 
u 1960. god. Analiza govori da će 
se ovi prihodi u četvrtom kvar
talu još više povećati s obzirom 
da se pravilnici o raspodjeli oso
bnih dohodaka uglavnom baš ta
da donose, a po njima će se is
plaćivati razlike osobnih doho
daka sve do kraja 1961. godine.

Iako su prihodi zadovoljavaju
ći, članovi Skupštine s.u vrlo oz
biljno razmatrali povećane ras
hode iz zdravstvenog osiguranja. 
Troškovi zdravstvene zaštite su 
povećani u ovom vremenu za 36 
45%. Od toga troškovi za am
bulantno liječenje veći su za 4’7. 
>31 %, bolničko liječenje za 24. 
51 %, lijekovi 49.57%, putni tro
škovi 45.05%; a banjsko liječenje 
čak 107.96%. Područje Knina is
kazuje u ovoj godini povećanje 
troškova zdravstvene zaštite za 
54.35%, Drniša 51.19%, a Šibeni
ka 26.55%. U strukturi ovih tro
škova najveće povećanje čine li
jekovi filijale Knin u iznosu od 
77.09%. Ako se troškovi uspoređu
ju po jednom osiguraniku, onda 
proizlazi da su opet najveći na 
području Knina. Naime, ukupni 
izdaci za zdravstvenu zaštitu za 
9 mjeseci po osiguraniku iznose 
za Knin 30.724, a za Drniš 28.660 
a za Šibenik 23.178. U odnosu na 
1960. godinu povećanje iznosi za 
Knin 57.82%, Drniš 42.64% i Ši
benik 16.09%. Ako se najzad u- 
zmu u razmatranje i članovi po
rodice, dakle sve osigurane oso
be, ti troškovi iznose za podru
čje Knina 8!734, Šibenika 8.196, 
a Drniša 6.948. U odnosu na 
1960. godinu isti troškovi su po
većani kod Knina za 50.17%, 
Drniša 45.84% i Šibenika 18.49%. 
Opet su troškovi najizrazitiji za 
područje Knina.

Razumljivi bi bili izvjesni po
stoci povećanja troškova zdrav
stvene zaštite, ali ovakva stanja 
su iznad očekivanja' .Skupština 
je tražila odgovor na date po» 
datke i to od zdravstvenih rad
nika ili bolje rečeno od pred
stavnika zdravstvene službe. Me
đutim, odgovor se nije dobio iz 
prostog razloga jer nitko od 
zdravstvene službe u Šibeniku, 
Drnišu i Kninu nije prisustvo

vao ovoj' sjednici Skupštine. Sto 
su onda skupštinari mogli nego \ 
da prihvate prijedlog predsjed-| 
nika Skupštine da se odmah: 
stupi u kontakt sa Zdravstve-'| 
nim centrom u Kninu i analizi-^ 
raju njihovi troškovi, koji iz- 
gleda najviše odskaču. Svi su se^ 
složili da ovako povećanje tro-3 
škova u oblasti zdravstvene slu-| 
žbe nije adekvatno poboljšanju* |  
kvaliteta ove zaštite.

Posebno se isticao problem^ 
nesreća na poslu, naročito na i 
području drniškog rudarskog ba
zena. Rudnici su prilično mnogo * 
sredstava uložili za spriječava- 
nje nesreća, ali zbog odsutnosti^ 
rudarske inspekcije, odgovorni . 
faktori se sve više uspavljuju^ 
nad ovakvim problemima. Pred-' 
sjednik Skupštine drug Ćiro Mi
lutin istakao je potrebu anga
žiranja svih društvenih faktora\ 
određenog područja ina pitanji
ma uvjeta rada radnika, a u 
prvom redu onih radnih mjesta j 
koja predstavljaju radnu i ži- i  
votnu nesigurnost. Familijarnost 
na ovim zadacima treba naj-.j 
energičnije suzbijati.

Skupština je posebno, pretres-j 
la pitanje zapošljavanja invali
da rada na našem području. U-3 
tvrdilo se da tu poslovi ne stoje 
dobro ili bolje rečeno da mnogo 
zaostajemo za drugim kotarima. 
Radna mjesta za žapošljavanje 
invalida su utvrđena na cijelom 
području i njih ima dovoljno. > 
Međutim, privredne organizaci- 
je nerado upražnjuju ova radna 
mjesta i sa velikom rezervom : 
prilaze rješavanju ovog proble
ma. Svakako je potrebno sa vi
še odgovornosti prićil zapošlja
vanju invalida rada, kažu skup- ’ 
štinari. U tom pravcu treba- an- : 
gažirati sve društvene faktore 
komune.

Jz preventivnog fonda dodje
li eno je 1,400.000 dinara za. ot
varanje ambulante u Štikovu,
800.000 za ambulantu u Bribiru, ]
2.500.000 za dogradnju bolnice u 
Kninu i za rendgen aparat, a
426.000 Narodnom odboru kotara 
za besežiramje djece. Nadalje je 
iznesena ozbiljna primjedba da 
nijedna privredna organizacija 
nije iskoristila 1,000.000 dinara 
za ispitivanje uvjeta rada i
500.000 za saniranje zubi djece,
što je ibilo predviđeno u prora
čunu ovog fonda za 1961. godinu.

I. Ramljak

Konferencija NOH-a općine Primošten

Pored uspjeha l propusti

2UyfUAi čitalaca, * i

Više reda u kinu
Mjesto radnje: kino »Tesla«.
Vrijeme — 30. studenog, pred

stava u 20 sati. Prikazivanje žur
nala je počelo. Svjetlo obasjava 
vratara Krstu koji uvodi jedno 
pijano lice. Pokazuje mu mjesto 
u prvom redu na lijevoj strani.

Tek što je završio žurnal to 
lice je počelo povraćati. Širi se 
neugodan zadah vina. Gledaoci 
oko njega negoduju i ometaju 
praćenje filma.

Vratar umjesto da zamoli pi
janog gledaoca da napusti pred
stavu, jer ometa praćenje filma
i povraća, donosi u limenoj po
sudi piljevinu kojom posipa . . 
Zatim se šeta, lupa limenom po
sudom itd.

Posjetioci i dalje negoduju.
Pred završetak filma taj gleda

lac ponovo povraća, hrče i tome 
slično.

Nitko od personala kina, za- 
zaduženog za red, nije htio izve
sti pijanca iz sale.

Na kraju predstave vidio sam 
ga kako leži na dvije stolice.

Smatram, da mu je vratar tre
bao zabraniti ulaz u kino-salu 
Ali, kad je već počeo da povraća, 
onda ga je bezuvjetno trebalo iz

vesti i gledaocima omogućiti nor
malno gledanje filma.

(m. o.)

Ničija zemlja
Između Murtera i Betine na

lazi se jedan dio puta, koji pod
sjeća na »ničiju zemlju«. Murte- 
rani prepuštaju ovaj dio puta Be- 
tini i obratno. Na taj način taj 
dio puta u dužini od 300 metara 
ostaje zapušten i neprohodan.

Oba ova mjesta na sjeveroza
padu otoka Murtera su osvjetlje- 
ni, a ovaj mali dio puta između 
ovih sela potpuno je u tami, pun 
neprohodnih lokvi i blata, a oso
bito u ovim zimskim mjesecima. 
Dok se i u Murteru i u Betini 
poduzimlju akcije za popravak 
putova i uređenje mjesta, ovaj 
predio ostaje prepušten na milost 
i nemilost stihiji prirode.

Vrijeme bi (bilo da Narodni xl- 
bor općine poduzme potrebne 
mjere kako bi se preko zborova 
birača obavezalo i jedno i drugo 
mjesto da se u određenom roku 
osvjetli i popravi put na ovom 
dijelu »ničije zemlje«.

(O. J.)

Uključivanje omladine u dru 
štveni život, poboljšanje ideološ
ko - političkog rada, kulturno - 
zabavnog života i rješavanje 

komunalnih problema bila su 
pitanja o kojima se najviše 'ra 
spravljalo na godišnjoj konfere 
nciji omladine općine Primošten. 
Konferenciji je por6d delegata 
prisustvovao i Josip ’ Petković, 
sekretar Kotarskog komiteta N 
OH-a.

Privredna nerazvijenost te op
ćine negativno se pdrazila na 
brojno stanje omladine. Naime, 
velik dio omladine naročito mu
ške odlazi -na školovanje ili rad 
u druga mjesta, tako da se- broj 
omladine stalno smanjuje. Naj
veći dio, više od 85 posto, sači
njava ženska omladina. Među
tim, krivicom Općinskog komite
ta, a donekle organizacije Na
rodne omladine, veliki dio nije 
uključen u organizaciju. Bez i- 
jedne društvene prostorije, ne
dostatka financijskih sredstava, 
rekvizita, pomoći ostalih organi
zacija itd. nije se mogla razviti 
aktivnost kakva bi trebala biti 
Dešavalo se ponekad da bi omla
dina htjela organizirati neku pri
redbu, izvesti program ili slično, 
ali zbog nerazumijevanja poje
dinih rukovodilaca nije se ništa 
moglo učiniti. Tako npr. prosto
rije u Primoštenu koje bi vrlo 
dobro došle omladini, služe kao 
skladište mjesnoj poljoprivred
noj zadruzi. Slična je situacija i 
na sportskom polju. Na podru
čju čitave općine ne postoji ni 
jedan sportski objekat, tako da 
i nema aktivnosti na tom pod
ručju.

Omladina je ipak na lokalnim 
radnim akcijama: izgradnji e- 
lektričnih mreža, popravku pu
teva, uređenju plaža i mjesta, 
pošumljavanju itd. radila neobi-

raznovrsnija.

čno mnogo .Broj radnih sati ko
je je dala‘u ovoj godini ’znosi 
preko 8.600. Upravo iz tih razlo
ga i mjesne društveno - političke 
organizacije trebale bi pružiti 
malo više pomoći omladini. Su
radnja omladinskih organizacija 
s ostalim organizacijama nije bi
la na visni, izuzev s organizaci
jom SK i Poljoprivrednom za
drugom, a donekle Tvornicom 
konzervi u Rogoznici. Na konfe
renciji je pored delegata, koji su 
uglavnom diskutirali o proble
mima i slabostima koje su se po
javljivale u radu organizacije, 
govorio i Josip Petković, sekre
tar Kotarskog komiteta NOH-a. 
On je, između ostalog, ukazao 
na ulogu omladinskih organiza
cija u rješavanju kulturno - za
bavnog i političkog života om
ladine. Govoreći o problemima 
na koje nailaze organizacije ti 
svom radu, u prvom redu finan
cijske, on je istakao da je po
trebno pronalaziti takve oblike 
rada koji će riješiti te probleme 
kao npr. organiziranje različitih 
priredbi, programa i slično, i 
Predstavnik studenata PrimoŠte- 
na govorio je o vidovima surad
nje između studenata i omladi
ne pa je istakao, da će ubuduće 
ta suradnja za vrijeme ljetnog i 
zimskog raspusta, naročito u 
kulturnom i političkom utican ju 
omladine, biti mnogo bogatija i

' (MH)

POČELA RAD ZUBNA AMBU
LANTA U TIJESNOM

Nakon pauze od blizu dvije go
dine, zubna ambulanta u Tije
snu ponovo je počela rad u sa
stavu Zdravstvene stanice. Am
bulanta posjeduje savremene a- 
parate, tako da neće biti potreb
no da pacijenti svakodnevno od
laze u Šibenik.

(O. J.)
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Raditi s djecom nije lako. 
Nije laiko ni kada sai odrasla, 
a naročito je teško s onom 
najmlađom, u dječjim vrtići
ma. Ona se još m®u Odcijepila 
od majčinih skutova. S njima 
treba i ovako i onako, — u- 
glavnom treba strpljenja.

Aid, iako u dječjim vrtićima 
rad nije laik, ipak ga netko 
mora obavljati. Tamo* radi i 
LJUUBINKA BERIĆ, kao od
gojiteljica.

— Od kada radite u dje- 
" čjem vrtiću?

— Nije mnogo, tek pet godi
na. Do tada sam radila kao u- 
Čiteljica, da.kle s odraslijom 
djecom. Međutim, iz obitelj
skih razloga preselila sam se ii, 
eto, dobila mjesto ovdje.

— Je li rad s djecom te- 
žaik?

—r Pravo da. vam rečem li
nije laiko. Treba biti strpljiv, 
treba mališane razumjeti. Ka
da se iu tome uspije, onda*’ je, 
naravno, već laiko. Samo put 
do toga je -ponekad i dug.

— Znači . . .
— Pa da, u početku- je i me

ni bilo neobično. Do tada sam 
radila $a starijorniv . djecom, a 
sad odjednom s ovim 'koja d- 
imiajiu, tri, četiri i malo više 
godina. Prosto se n.:sam sna

lazila. Nije bilo lako pribli
žiti se. Eto, u početku* poč
nem im, nešto pričati, a vidim 
•da me se shvaćaju, i znairrt da 
dim se nisam dovoljno približi
la. Jer, znate, sasvim je druk
čiji svijet ove djece od onih 
ikoji već polaze u školu. Ka
snije, (nakon nekog vremena, 
uvidjela sam u čemu je stvar
i krenulo je na bolje. Danas 
je Sasvim normalno1. I ugodno 
mi je raditi.

1— Mislim da vaš poziv 
zahtijeva u priličnoj mje
ri i ljubavi9

— Pa svaki posao to traži'. 
Ovaj, razumljivo, zbog svoje 
Specifičnosti, vjerujem i još 
više. A ko*d mene toga ima,

|  vjerujte. Konačno i ja sam 
majka.

— Što. je najvažnije u va
šem pozivu?

*•* — Mnogo je toga važno. I-, 
pak, mislim da je najvažnije 
da djeca steknu povjerenje 
u svog odgojitelja. Jer, alko. se 
to ne postigne, uzalud je sav 
trud. Možeš se naprezati koli
ko te volja, i mučiti se, ali 
plodova neće biti.

— Vjerujem da jeNiN sa^ 
moj djeci u početku sve 
neobično ?

— Pa u tome i jest 'stvar. 
Za njih je o-va »mala škola« 
nešto nova, nešto što do sada 
za njih nije ni postojalo. Od
jednom se nadu u položaju da 
se moraju i u igri podvrći iz
vjesnoj disciplini, izvjesnom re
du. Budući da do sada toga 
uglavnom nije bi-lo, lako se ne 
privikavaju.

— Svakako i među njima 
• ima razlike?

Konferencija NOH-a općine Tijesno

Bolja suradnja sa
drugim organizacijom

mmm
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— Naravno, nasu sva djeca 
jednaka. Ima ih -potpuno ot
vorenih, koji se ne stide, a x- 
ma î  onih koji brzo zaplaču. To 
je najviše povezano s jednom 
novosti za njih, od dana kada 
počnu pohađati dječji vrtić. 
Naime, do sada • njihove igre 
bile su, više 4H manje - stvar 
svakog od njih za sebe. Sada 
pak odjedinom oni uviđaju da 
nisu sami, da još postoji netko« 
osim njih. Da se moraju pod
viga vati. A to njima ponekad 
i nije lako. Nije baš jednostav
no zaboraviti »maženje« kod 
bake ili starije sestre.

— Mislite ld da je za đj«e- 
cu svakako potrebno da 
pohađaju dječji vrtić9

— Bez sumnje je ipoitrebno.‘
Razlozi koji za to govore s.u 
veoma dobro poznati, a i. mi 
srno u našem razgovoru pone
što od toga rekli. Najvažnije je 
to da se djeca, eto od svoje 
treće ili četvrte godine yveć 
pir.:;viikavaju na kcil'ektiivan ži
vot, d-a već u tim godinama, 
ako ne shvate, a ono koliko im 
jo.moguće p«rimjete, da sami 
za sebe nisu baš mnogo. Ko
lektivan odgoj bež ikakvih o- 
graida ono je što čovjeku tre
ba već u prvim konacima da 
bi kasnije postao ono što od 
njega društvo traži«. I sigurno 
je da će on kao jedinka ovako 
odgajan društvu najviše i da
ti' ' - (B)

Slab ulov plave ribe u Efornatima
Jedna od osnovnih privrednih 

grana kojom se uglavnom ba
ve stanovnici Murtera i Jezera, 
ovu godinu je podbacila. Riječ je 
o ribarenju.

Murterski ribari smatraju da 
je najveći uzrok ovogodišnjeg 
slabog ulova plave ribe česta ne
vremena, koja su se zadržalar na 
ovom dijelu Jađ^na sve do po
lovine mjeseca lipnja. Murterski 
ribari također tvrde da je jedan 
od osnovnih uzroka slabog ulo
va velika razgranatost dubinskih 
koča, koje svakodnevno kočare 
duž naših obala.

Iako je na početku drugog 
mraka izgledalo da će ovogodiš

nja ribolovna sezona na plavu 
ribu premašiti prošlogodišnji u- 
lov — do premašenja nije došlo. 
Dapače, ovogodišnji ulov je za 
pedeset posto slabiji od prošlo
godišnjeg ulova plave ribe. Muj> 
terski i jezerski ribari zajedno, 
sa jedanaest plivarica uhvatili 
su u toku čitave ovogodišnje ri- 
bolovne sezone dvadeset vagona 
srdela i dva i po vagona struna 
i skuša, Što u novcu izhost nešto 
više od 24 milijuna dinara. Po
sljednji mrak bio je najuspješni
ji, kada su u nekoliko noći mur
terski ribari uspjeli da uhvate u 
svojim mrežama preko tri vago
na srdela i skuša. (OJ)

Godišnjoj konferenciji Narod
ne omladine općine Tijesno pri
sustvovali su predstavnik Kotar
skog komiteta NOH-a drug Cvi- 
tan, predsjednik Udruženja pro
svjetnih radnika Aleksandar Ka- 
bić, nekoliko prosvjetnih radni
ka te delegati omladinskih akti
va s područja općine Tijesno. Iz
vještaj o proteklom radu podnio, 
je predsjednik Općinskog komi
teta drug Nikola Pir jak.

Uslijed nerazvijenosti otočkih 
područja sve viši broj seoske o- 
mladine napušta selo i o«dlazi na 
školovanje ili se uključuje u pri
vredu. Takav je slučaj i u opći
ni Tijesno. Od prošlogodišnjih 
100 đaka, koji su završili osnov
nu školu više od sedamnaest ih 
je napustilo svoja sela — nasta
vilo školovanje ili se uključilo u 
privredu.

Posebno mjesto u referatu i 
diskusiji zauzeo je kulturno-za- 
bavni život, te ideološko - poli
tički rad omladine. K'ufliturr.o- za
bavni život omladine na podru
čju komune Tijesno je prilično 
razvijen. Omladina ovog podru
čja bila je glavni nosilac kultur
no - umjetničkog i sportskog ži
vota. Samo na murterskim ljet
nim sportskim igrama učestvova
lo je 408 omladinaca i omladinki 
sa preko pedeset sportskih su
sreta. U Tijesnu je održana fis- 
kulturna smotra, a u Pirovcu pi 
onirske igre. Posebno je pohva 
1' an rad Pionirske čitaonice u 
Murteru.1 Isključivo sastavljena 

1 od mališana i bez ičije pomoći 
čitaonica je uspjela da postigne 
zavidne rezultate. Mališani su 
pretplaćeni na veći broj dnevnih

tjednih listova, kupili su radio 
-aparat, uredili skromnu bi'blio-l 
teku đ pokazali čaik d starijima, 
kako se radi. Predviđa, se otva
ranje čitaonice u Pirovcu, Tije
snu i Jezerima, te oživljavanje 
rada RKUD »Zora« u Betini, kao 
i formiranje dramske, folklorne, 
i drugih sekcija u sastavu kul
turno - umjetničkog društva 
Murter.

Na dobrovoljnim radnim ak- 
• cijama postignuti su također do
bri rezultati. Iako malobrojna o- 
rhladlha je usojela da dade pre
ko 8.500 radnih sati. Prednjačili 
su omladinci Tijesna koji su da
li gotovo 4.000 radnih sati na 
popravku zadružnog doma, ure
đenju kupališta te rekonstrukci
ji ceste Križ — Tijesno. Omladi
na ' Betine radila je pri nasipa- 
nju terena za izgradnju spome
nika. pirovačka na izgradnji pri
ključka na Jadransku magistra
lu, a murterska i jezerska omla
dina radili su na uljepšavanju 
mjesta

Posebna pažnja poklonjena je 
ideološko - političkom radu om
ladine. Planirano je da se osnu
je jedna grupa predavača, koja 
bi u narednoj godini održala po 
nekoliko predavanja mjesnim 
aktivima.

U diskusiji je učestvovalo ne
koliko omladinaca koji su izno
sili rad u svojim aktivima. Kroz 
diskusiju se moglo zapaziti da 
društveno - političke organizaci
je ne pružaju dovoljnu pomoć 
Općinskom komitetu i aktivima 
Narodne omladine. Driig Cvitan, 
član Kotarskog komiteta NOH-a 
posebno je skrenuo pažnju na 
nedovoljnu angažiranost ženske 
omladine u mjesnim aktivima.,

Također je ukazao na nebrigu 
drugih društveno - .političkih or
ganizacija za rad omladine. O 
tome najbolje govori činjenica 
što ni jedna društveno - politi
čka organizacija sa područja ko
mune nije poslala svog predstav
nika na ovu konferenciju.

O. Jureta

Čaroban
kanjon

Tu, upravo tu, gdje se Krka 
i Radijevac grle u divljem ka
njonu (koji je uvijek bio .naše' 
omiljeno mjesto), dok sam još 
kao dječak s bukvarom u škol
skoj torbi i glavom punom lu
dih snova smišljao kako da 
preplivam tu zelenu rijeku i 
da se'penjem po surim litica
ma s druge strane kanjona, 
koji je za nas bio tada nepo
znat, koliko i tablica množe
nja — tu sam se ponovo na
šao sada da osvježim uspome
ne na odbjeglo djetinjstvo ko
je mi je ostalo u najljepšoj u- 
spomen-i. i

Mogu odmah iskreno reći 
da više nikada nećete vidjeti 
onakav kanjon, kakav je zabi
lježila naša dječja mašta i po
nijela ga sa sobom u nezabo
ravni životni album. Tišinu i 
monotoniju zamijenila je buka 
mašina i pjesma radnika. Ze
lena rijeka nije više bespokoj- 
na, jer je preuzela na sebe za
datak, da sve bilježi u svoju 
neispisanu bilježnicu i da jed
nom kasnije priča našoj djeci 
kako je izgledao kanjon, dok 
su njihovi očevi bili nestašni 
mangupi zelene rijeke. .
Zapiši -rijeko, sve zapisi, mo

lim te. Jer, nitko neće moći 
tako brižljivo unijeti u svoju 
bilježnicu sve promjene, kao 
ti. I onda, kada im budeš pri
čala, molim te u svom uvodu 
spomeni i nas bosonoge dječa
ke, koji nisu imali hrabrosti 
da skoče -u tvoje valove i do
kuče tajne druge obale. Ne za
boravi reći kako su jednog 
dana došli geodeti da mjere i 
trasiraju novu željezničku pru
gu, kojom će nas, i našu dje
cu »čelični zmaj« voziti na mo
re.

Nastavi po redu.
Otišli su geodeti, a došli rad

nici puni poleta i snage da re
aliziraju započeto djelo. Ali. 
rijeka ih je nekako s nepovje
renjem gledala, jer su odmah 
počeli da ruše njen kanjon. 
Kamen po kamen kotrljao se 
u njeno korito (to ju je najvi
še boljelo). Rijeka odmah nije 
shvatila dobru namjeru radni
ka, koji su imali samo jedan 
cilj, što prije završiti započe
to -djelo.

Jednog je dana ugledala dje- 
love nove trase i diskretno se 
nasmješila, nečujno pozdraviv
ši radnike. Otada ih je zavo
ljela, koliko i nas dječake, vje
rujući da će jednog dana sva
kom putniku, i koji bude pro
lazio njenim kanjonom pričati 
čudnovatu priču.

Jordan Jelić

Događaj koji je 
uzbudio Drnišane

Jedan nesvakidašnji događaj. Težak udes koji je zadesio 
jednu porodicu u Drnišu. Za sada barem sa sretnim završetkom. 
Događaj, koji je mogao imati teže posljedice. Od šestoro članova, 
četvoro od kojih dvoje mališana nalaze se na kirurškom odjelu 
šibenske bolnice. Riječ je o 35-godišnjem službeniku NO-a drniške 
općine Todoru Vukšiću, njegovoj tri godine mlađoj supruzi Du- 
šanki, 10-godiŠnjem Đorđu i četiri godine starijoj Mirjani. Svi sa 
teškim opekotinama.
Dogodilo se u predvečerju Da

na Republike, iza pet sati poslije 
podne. U kući u kojoj nitko nije 
očekivao tragediju. A ona je jed
nu porodicu mogla uništiti. Ku- 
ćedomaćin se upravo Spremao 
da sutra-dan pođe na svadbu u 
obližnji Žitnić. Dušanka je pret
hodno u mjesnoj prodavaonici 
kupila pet litara benzina »super 
93«, kojim je namjeravala oči
stiti muževljevo odijelo i mantil. 
Štednjak u kuhinji, veličine 2,5 
X 3 metra, -bio je u pogonu. Na 
kauču je otac zabavljao Đorđa, 
Mirjanu, Čeda i Nađu. Majka je 
na \stolu pripremala čišćenje.

*  *  *

U dva navrata nadolijevala je 
benzin u lavor. Najprije je us
pjela očistiti odijelo, a onda je 
počelo čišćenje mantila. Kuhinja 
je postepeno poprimala miris 
benzina i pare koja je sve više 
zadirala u zidove. U sve predme
te u kuhinji. A Todor je za sve

udesa. Vatra je gorjela u šted
njaku. »Lugarica« je bila otvo
rena . . . Odjednom bljesak pla
mena stvorio se pred mojim oči
ma. Bio sam iznenađen. I začas 
ošamućen. Žena je gorjela . •

Od eksplozije kuća se potresla 
Sva stakla sii popucala. Unesre
ćeni Todor je nije uopće čuo. 
Njegov ujak koji se kritičnog ča
sa nalazio u drugoj zgradi, sto
tinu metara udaljenoj, itekako 
ju je osjetio.

-  Izbezumljen poletio sam ka 
ženi koju sam pokušao zakloniti 
tijelom. Za predomišljanje nije 
bilo ni časa. Sve se odvijalo fil
mskom brzinom. Djeca su vris
kala. Obuzeo ih je strah. Vjero
jatno su čula eksploziju. Opečen 
po licu i prsima izveo sam ženu 
iz kphinje i smjestio u sobu. O- 
sjetila je strašne bolove. Nisam 
bio svijestan opasnosti koja nas 
je čekala. Vratio sam se u kuhi
nju. Tamo se odvijala dramati
čna scena. Još uvijek ne mogu 
vjerovati u ono što je moj sin 
Đorđe učinio. Pokazao je neču
venu prisebnost. I junaštvo. Žr
tvovao je sebe da bi spasio svoju 
mlađu braću. Dohvatio je odjed- 

I nom 7-godišnjeg Čedu i 5-godi- 
I šnju Nađu, izbacivši ih kroz pro- 
I zor u vrt. Ostali su potpuno ne- 
| ozlijeđeni'. Pokušao je to isto u- 
I činiti 'i  sa Mirjanom, ali nijea '| uspio. Ponestalo mu je snage. I 
| sam je bio teže opečen. Mirjana 
i je bila posljednja izvučena iz

* S i B

Naš suradnik u razgovoru 
tb vrijeme bio zabavljen sa svo
jim mališanima. Tragedija je 
bila na pomolu. O njoj nitko 
nije pomišljao.

— Cijeli posao oko čišćenja 
mogao je trajati pola sata, rekao 
je unesrećeni Todor sa čijeg lica- 
još nisu izbrisani tragovi ovog

s unesrećenim Vukšićem 
goruće kuhinje. Sa najtežim ope
kotinama.

Interesirali smo se o stanju 
zdravlja .unesrećenih članova po
rodice Vukšić. Šef kirurškog od
jela dr. Petar Rafaeli izjavio je, 
da su svi unesrećeni izvan živo
tne opasnosti.

I ovaj nesretni slučaj, koji je uzbudio stanovnike Drniša, 
ozbiljno opominje na opasnost. I na pojačanu pažnju u rukova
nju sa tako opasnim tekućinama, kao što je u ovom slučaju ben
zin. Benzinska para . kojom je bila zasićena kuhinja došla je u 
dodir sa vatrom u štednjaku. To je bilo dovoljno da izazove ka
tastrofu. Samo ovoga puta, zahvaljujući prisebnosti dvojice čla
nova, potpuna tragedija je sretno izbjegnuta. A do nje je moglo 
lako da dođe, (J. J.)

Kako se vrši predaja Nobelov« e
Svake godine, 10. decembra, dodjeljuje se 

Nobelova nagrada.
Ova svečanost predstavlja krupan događaj 

u historiji plemenite ljudske misli uopće, a o- 
ve godine za nas još i više od toga, jer je na
šem književniku — Ivi Anđriću, a time i našoj 
kulturi odato to visoko priznanje.

Nagrada se dijeli u koncertnoj sali u Stok- 
holmu, koja je toga dana svečano okićena i u- 
krašena cvijećem. U njoj se tada okupi 1700 
uzvanika. Pored članova kraljevske porodice, 
svečanosti prisustvuju članovi diplomatskog 
kora, ministri, istaknuti javni radnici i umjet
nici. A pored njih »prisustvuje« i osnivač ove 
zadužbine Alfred Nobel. Tu se nalazi njegova 
skulptura izrađena u bronci koja je toga dana, 
na godišnjicu njegove smrti, okićena cvijećem.

Svi se tu okupe da proslave »kraljeve«: fi
zike, kemije, medicine i književnosti. Prije po
četka svečanog čina odjeknu zvuci fanfara' i 
time označe da počinje svečanost. Najprije 
predsjednik Nobelove zadužbine održi kratak 
govor, a poslije toga se tradicionalnim redom 
predaju dobitnicima nagrade. Prva. je na redu 
fizika, pa kemija, medicina i književnost. Šved
ski kralj dobitnicima predaje medalje, diplome 
i ček.

KOME SE DODJELJUJE NAGRADA 
I U KOJEM IZNOSU

Alfred Nobel (1833 — 1896) odlučio je da

svoje ogromno bogatstvo, koje je stekao prona
laskom dinamita, stavi u službu napretka i mi
ra. Testament je napravio godinu dana prije 
smrti. »S cijelim mojim bogatstvom želim da 
se postupi ovako: od cijelog mog kapitala u si
gurnim vrijednosnim papirima neka staraoci 
zaostavštine. obrazuju fond čije će se kamate 
svake godine dijeliti onima koji su te godine 
•najviše doprinijeli čovječanstvu . . .«

Nobelov imetak iznosi 32 milijuna švedskih 
kruna. Staratelji su se pitali tko su nasljednici. 
Po testamentu, kako on doslovno glasi, oni su 
»nepoznati«. Najzad i to je pitanje riješeno - 
29. juna 1900. godine kada je u Stokhlomu pro
vedeno u život Nobelovo zaveštanje i od 1901. 
godine svake godine dijele se kamate njegovog 
bogatstva najzasluženijem fizičaru, kemičaru, 
medicinaru, književniku i poborniku mira.

Prvi nosioci Nobelove nagrade dobili su po
150.000 švedskih kruna, što je tada odgovaralo 
prihodu jednog -profesora univerziteta za 30 
godina njegove službe .Danas dobijaj-u 220.000 
Švedskih kruna, a to odgovara petogodišnjem 
prihodu profesora univerziteta >u Švedskoj.

NAJPOPULARNIJA NAGRADA
Najviše se diskutira o nagradi za literatu

ru. Ovu nagradu dodjeljuje 18 »besmrtnih« čla
nova švedske Akademije. Većina tih »besmrt
nika« malo su poznati izvan granica Švedske. 
Ovi ^besmrtnici« imaju sklonost da jedni cije

ne ovog, a drugi onog književnika. Da bi se o- 
bezb jedio objektivan izbor, statut propisuje da 
svaki kandidat mora biti predložen od jedne 
neutralne strane koja ga kandidira. Zbog toga 
se svake godine više stotina lica iz cijelog svi
jeta (profesora književnosti i jezika, ranijih do
bitnika Nobelove nagrade, članova drugih aka
demija) angažira da do 1. m arta, imenuju po 
jednog kandidata. Odbor za dodjeljivanje na
grade sastavljen je od tri člana akademije na
uka. On izvrši prvi izbor između kandidiranih. 
Izabrana djela se prevedu i materijal se dosta
vi ostalim članovima akademije. U septembru 
se akademija sastaje i tada u uži izbor ulaze 
dva kandidata. Najzad, pretposljednjeg četvrta 
u oktobru održava se u velikoj sali stokholmske 
berze odlučujuća sjednica »osamnaestorice bes
mrtnika«. Svaki član napiše ime svog kandida
ta na malu cedulju (odsutni šalju cedulje s i- 
menom svog kandidata poštom) i stavljaju je 
jednu srebrnu kutiju. Tko od njih dobije ap

solutnu većinu dobitnik je Nobelove nagrade 
za književnost.

Ovo je nezahvalna dužnost članova šved
ske Akademije. Oni moraju da uzimaju u ob
zir različita gledišta i da podijele nagrade pra
vično među raznim jezičkim područjima, ali se 
dešavaju i greške. Zbog toga je njihov izbor 
često kritiziran. Njima se prebacuje što Tolstoj, 
Gorki, Strinberg, Ibsen i Vajld nisu dobili No
belove nagrade, dok je jedan izuzetni državnik 
Vinston Cerčil, odlikovan ovim visokim odli
kovanjem za književnost.

NAGRADA DOVOLJNA ZA RUČAK
Što dobij a ju članovi švedske Akademije za

ovaj rad? Ništa. To je u duhu Nobelovog zave- 
štenja počasna služba. Njihova jedina nagrada 
je jedan srebrni talir koji dobija u poslije održa
ne tradicionalne sjednice. To je dovoljno da se 
plati tradicionalni ručak.

Nagradu za kemiju i fiziku Nobel je po
vjerio Akademiji znanosti, dok. nagradu za 
medicinu dodjeljuje Karolinin institut Univer
ziteta u Stokholmu. Oni imaju mnogo, lakši za
datak nego njihove kolege koji dodjeljuju na
gradu za književnost, jer oni ocjenjuju, jedino 
rezultate istraživanja i praktična otkrića. Nji
ma se isto tako dostavljaju iz više od 30 zema
lja imena predloženih kandidata između kojih 
oni u oktobru vrše izbor dobitnika.

Teškoće nastaju pri dodjeljivanju Nobelove 
nagrade za mir. Nju dodjeljuje norveški parla
ment .Procedura izbora slična je. Pravo pred
lagan ja kandidata imaju članovi svih narodnih 
skupština u svijetu, svi ministri, profesori pra
va, članovi Haškog međunarodnog suda inter
parlamentarne unije i internacionalni biroi 
mira. Često dolazi do toga da »petorica ćutlji- 
vih«, kako je nazvan odbor za dodjeljivanje o- 
ve Nobelove nagrade, ne nađe da ijedna osoba 
treba da u duhu zaveštanja »za bratstvo među 
nacijama« za ukidanje i smanjenje stajaće voj
ske i za obrazovanje međunarodnih kongresa« 
bude odlikovana ovim visokim priznanjem. Ta
da oni novac, koji ide inače u ovo priznanje; 
dodjeljuje nekom internacionalnom institutu i- 
li internacionalnom crvenom križu, Nanseno- 
vom odboru za izbjeglice ili Komisiji za iz
bjeglice Ujedinjenih nacija.

B. Popović
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Sastanak

S V E

Općinskog odbora Sindikata prosvjetnih 
i naučnih radnika

VEĆA ULOGA ŠKOLE
Prije jnekoliko dana <u prosto

rijama .Trgovinske komore oda*-

Istražni suđija
TALIJANSKO - ŠPANJOLSKI 
FILM. REŽIJA: LUIGI 
2JAMPA
«Ovaj film je objavljen kao 

.kriminalni, međutim, on je da
leko cd toga da bi propadao 
tom žanru. Tema mu je izrazi
to socijalna: Istražni sondij*a ne 
rasvjetljava jedan ’ 'kriminali- 
sMćlđ slučaj, već registrira i 
analizira odnose u porodici kod 
koje stanuje, a koja uslijed dru
štvenih protivriječnosti, koje se 
odrazuju na svakog njenog čla
na, tragično završava. S druge 
strane tu je i sluičaj nezaposle
nog radnika, koji nehotice po
staje ubii-ca zahvaljujući dru
štvenim okolnostima. Ipak, da 
b:i film dosegao snagu jednog 
revolta protiv nepravde, morao 
je hiiti lišen izvjesnih senti
mentalnih natruha, koji čitavu 
stvar razblažuju d- razivodnja- 
vaju, itaiko da je krajnjii efekt 
prilično oslabljen. Lua-gii Zam- 
pa liiz . njegovih neorealdističkiih 
dana bi to- sigurno ibolje iz
veo.

Zelena mađija
TALIJANSKI FILM. REŽIJA: 
J. G. NAPOLITANO

Interesantno je da je ovom 
filmu trebalo 8 godina cd vre
mena kad je nagrađen u Can- 
nasu (1953.) do pojave na na
šim ekranima. Pretekla su ga 
srodni »Izgubljeni kontinent«, 
»Posljednji ’ raj« i »Carstvo 
sunca«,, koji su, mislim, 'kayni- 

sn iirtSitei. '' Ali;^ ‘zadovđl^ni 
$ma dia smo ga i sad gledali, 
jar njegove vrijednosti nisu 
ograničene vremenom i ne gu
be na  svojdj aktuelnosti. Je
dino se čudimo, baš Obzirom 
na vrijednosti, da naši uvoz
naa nisu našli vrijeđanim da 
ga ranije otkupe. Treba odati 
jjrizatanje ekipi (svim članovi
ma jednako!) koja nam je pri
bližila na domet očiju ljepote 
ii’ , i užase dalekog i nepoznatog 
svijeta. Scene, kao eUcstatičnd 
ples na početku, zaitim krvo
ločno cigrijamje proždrljivih ri
ba .pdranja na ranjenom volu, 
pa' borba dvijiu zmija koje gu
taju jedna drugu iitcL, upravo 
jezj/ve svojim nMuiraldzrniom, 
dramatičnošću prevazdlaze su- 
hopamost dokumenta. Film 
kojega je i više nego vrijedno 
pogledati. -r- ib —

Uzorana ledina
SOVJETSKI FILM. REŽIJA 
A. IVANOV

Sovjetski film u tati dijela, 
koji se kao cjelina mogao gle
dati s .pažnjom i interesom, 
šolohovljev roman postao je 
gotovo kJ|ajsdčanN Kjao 1 u »Tihom 
Donu«, on i u »Uzoranoj ledi
ni« slika svoje kozake, ali sa
da u eri kolektivizacije sela. 
Dabra režija, a naročito glu
ma, približila su nam to vri
jeme i ljude, ali su nas d djelo 
pisca i film ostavili i pred pi
tanja. Bliski su nam i Naigulj- 
nov i Davddov. Oni izražavaju 
onaj snažni žar i polet boraca, 
revolucionara i < komunista, 
da kažemo onu zdravu bazu. 
Možda se na opisani način i 
razvijala kodektivizacija u Gre- 
mjačem Lugu i ponegdje 
drugdje, ovisno o tome kakove 
su hi'le lokalne prilike, komu
nisti d rukovodstva. Ali sigur
no je da je Staljinova kolekti- 
vizacaja u SSSR-u imala i  svo
ju drugu stranu, tj. da je u-, 
glavnom bila nasilna, da nije 
bila (represivna samo prema 
kulacima, već i prema masi 
srednjaka, pa i siromašnih se
ljaka, .prema svima, koji su se 
opirali ili , oklijevali da udu u 
kolhoz. Staljin ov članak u 
»pravdi«, u kojem je napao sve, 
•koji su »iskrivili« liniju par
tije, bio je samo potez da se 
spriječe daljnje neželjene ipos- 
ledice uslijed otpora većine se
ljaka (bilo je i lokalnih pobu
na i masovnog gonjenja, ne 
samo kulaka, u »hladne kraje
ve«).

žan je sastanak Općinskog od
bora Sindikata prosvjetnih i na
učnih radnika Šibenik. Sastanku 
su, pored ostalih prisustvovali 
potpredsjednik NO-a šibenske 
općine Nikola Cače, predsjednik 
Općinskog komiteta NO Ante 
Miioševiić, predsjednik Općinskog 
odbora Saveza boraca Iviiša Ba-. 
ramović :i predsjednik društva 
»Naša djeca« Emiica Bego. Nh 
ovom skupu raspravljalo se o 
većem broju veoma aktuelnih pi
tanja iz prosvjete, kao i stimu
lativnom nagirađdivtainjur, politič
ko - ideološkom uzdizanju, pro
blemu stručnih kadrova i dru
gim. Izvještaj je podnio pred
sjednik Općinskog odbora Al- 
forns Fciskio..

Jadan od naj akutnih problema 
školstva na području naše opći
ne bez sumnje je stručni kadar. 
Da g2* nema dovoljno osjeća se 
u sv.im stupnjevima škola. U 
osnovnim Školama ima sada 213 
prosvjetnih radnika, a od toga 
broja 157 učbteliia, 8 stručnih 
učitelja, 31 naisitavinilk i 17- pro
fesora. Upada u oči da je pre
malo nastavnika ;i profesora. O- 
vaj problem naročito je akutan 
u soo-skim škc’ama. Tako u Lo- 
zcvcu od 14 prosvjetnih radnika 
ima samo jedan ’ nastavnik i je
dan profesor, u Vrpolju od 15 
prosvjetnih radnika samo su dva 
profesora, a u Brvić Šepuriim 
nema ni jednog službenika s vi
šom. stručnom spremom. Pored 
toga <u- školama n«a terenu zapo
slena su 2 studenta, 2 apsolventa 
i jedan odgojitelj. Međutim, na
stavu u Grebaštici i Lepeniic-i 
vode gimnazijalci. Kadirov&ki 
problem u osnovnim školama 
u gradu također nije u potpuno
sti riješen. Na ovim školama rar 
dii ipet stalnih honorarnih na
stavnika koji nisu završili ško
lovanje, a pored toga predaje 18 
honorarnih nastavnika, U sred
njim i stručnim školama .ima 82 
prosvjetna radnika (jedan uči
telj, 20 -stručnih učitelja-, 13 na
stavnika i 48 profesora). No, ni 
ovdje problem nastavnika nije 
potpuno ri/ešen, jer 64 nastav
nika predaju Joonorarnov

Biraj učenika, također se po
većao. Dok je u osnovnim škola
ma 1960. godine bilo 7.339 uče
nika, u 1961. taj se broj povećao 
na 7.867 u-Čenika. Gotovo ista si
tuacija je i u Školama drugog 
stupnja. U srednjim školama la
na je bilo* 1.999 učenika, a ove 
godine 2.487.

Povećanje broja -učenika pozi
tivna je stvar, normalna i to ni
koga ne zabranjuje. Međutim, 
jedna druga stvar, usko pove
zana s povećanjem brc-jfa učeni
ka je školski prostor. Nć::me, 
kroz pređeni period1 * mije se 
mnogo (uradilo nia -povećanju 
školskog prostora. Rezultat toga 
je .nenormalna nastava u nekim 
školama: pretrpani su razredi, a 
uz to neke škole rade i .u više 
školskih zgrada. Da to ometa 
pravilan i kvalitetan rad, suvi
šno je i govoriti.

Prije nekoliko dana izišao je 
iz tiska posljednji broj časopisa 
za književnost, nauku i umje
tnost # »Zadarska revija«. I zaci
jelo se može reći da je ovaj broj 
najznačajniji po objavljenom 
materijalu u osam godina njenog 
izlaženja. Naime, čitav ovaj broj 
posvećen je jednoj velikoj oblje
tnici koja će se slaviti iduće go
dine — stogodišnjici narodnog 
preporoda u Dalmaciji.

Na uvodnom mjestu Viktor 
Novak tiska opširan rad »Natko 
Nodilo — političar i ideolog«, u 
kome prikazuje život i rad tog 
Splićanina koji je u doba dal
matinskog nacionalnog preporoda 
igrao jednu od najznačajnijih u- 
loga. Vaso Bogdanov objeloda

Gleđajući film, .koji je »inače 
dobar, ne može se a da se ne 
postavi ovo pitanje, jer je ono 
u vezi s umjetničkom d-sbinom 
filma odnosno Šoloihovljeva 
djela. Svakako, po našem miš
ljenju, film nije umjetnički sa
svim a sli ni ta slika kolekibiviza- 
cije u SSSR-u, već u najbolju
ruku djelomično tačna slika na 
jednom manjem području,
gdje je bilo kadrova, koji su 
umjeli da kolektivižacdju pro
vode snošljivijim metodima i 
da poražavaju neprijatelje so
cijalizma.

Ta situacija, a kada se tome 
doda sigurni priliv učenika u 
Idućim gcđliin'ama, nedvojbeno 
nameće da se riiznalaiziii imcguć- 
ncsit za povećanje ■ školskog pro
stora.

Na ovom skupu također je bilo 
govora i o učeničkim zadruga
ma, »pa je istaknuto da su one 
postale nezamjenljiv instrument 
čvrstcig povezivanja učenika sa 
školom i postale mjerio majne- 
pcsredtnije odgovornosti učenika 
za njihov vlastiti rad, napredak 
•njihova odjeljenja i- uisičjieh či
tave škole. Dosadašnje učešće 
'učenika u radu škola pokazalo 
jfo da samo ' takav neposredni 
odnos učenika sa školom stavlja 
đaka u položaji direktne odgo
vornosti za nje.eov vlastiti odgoj 
i obrazovanje. To je naročito -do
šlo do Izražaja u radu učeničkih 
zajednica u gimnaziji, te nekim 
•osnovnim škodama,

U stručnom usavršavanju naj
bolje rezultate postigla je po- 
družmiiica csnpvniiih škola, pri 
čemu lim je veliku pomoć pružio 
i Zavod za školstvo. Pored twa 
rečeno je, da od -svih fcirirnl rada 
jedino stručni aktivi misu u pot- 
p-unesti zadovoljili, i' to u prvom 
redu aktiv srednjih Škota, što je 
možda nastalo i zbog toga što se 
Zavod za školstvo nije mogao 
jačp angažirati, budući da nije 
imao odgovarajući stručni ka
dar. Pered stručnog, prosvjetni 
radnici dosta su uradili .i na ide
ološko - (političkom uzdizan-iu. 
Na Dirijedloig općinskog odbora 
rinjfff'kria .podružnice su dobile 
materinale za ideološko usavrša
vanje i uputile ih radinim zajed- 
nlrama. na selo t sdmdi'lkalnjm 
gir.upsma u gradu. Naglašeno je 
da će u buduće još više trebati 
poradn'ji na ideološkom uzdiza
nju, jer je Uloga prosvjetnog ra
dnika itekako složena i zaht1' ieva 
necrcsta.no i svestrano uzdisa
nje.'

Kada se govorilo o materijal
nim problemima škola-, iznijeto 
je mišljenje da će se rlbuacija 
u ovoj godini ,a naroičto u na-, 
rednim godinama sasvim po bol j- 
/š'ajt;i.r jStva>rsm jsm- -fonda za*; škol-* 
rivo ove godine' prosvjeta je 
m/no,wo* đoib’la. To se, ikako ie na
glašen o-, u prvom redu odraz.5 lo 
u imn^ir- st9.brJn.vjem budžetskom 
nos Jovan. iu. Osim toga si orihcdii 
fonda su se dosta povećali u od
nosu na prošlu godiiimu. Prošle 
rodine prihodi za osnovnu dje
latnost u prosvjeti iznosili su 
185- O.-ITĆ̂ -O rT.nara, .p r v e  f?cdiitre 
prihodi fonda iznese 251,899.50*0 
dinara.- Vjf'vjje se da će fond u 
idućoj godini još više ipovê aiti 
svoje prihode i tako cmoigu/iiti 
da se s uspjehpm riješi niz pro
bleme., a 'u prvcim rediu; * veljike 
materijalne potrebe školstva, 
kako bi se što uspješnije refor
miralo naše školstvo.

Na kraju je izabran novi u- 
pravni odbor i nadzorna »ko-

njuje rad pod naslovom »Borba 
za ujedinjenje s Dalmacijom u 
Hrvatskom saboru iz godine 1861. 
Politička pisma narodnih prvaka 
važan su izvor za povijest Dal
macije u drugoj polovini XIX 
stoljeća, osobito pisma iz doba 
poslije pobjede nad autonoma- 
ško-birokratskom supremacijom 
1870. g., kad je narodna stranka 
gubila značaj nacionalnog pokre
ta i postajala instrument parla
mentarne politike. U njima na
lazimo svjedočanstva koja se ne 
mogu jnaći u štampi, u sabor
skim zapisnicima i drugim doku
mentima namijenjenim javnosti. 
U taj red ponajviše spadaju pi
sma šefa narodne stranke Kona- 
vljanina dra Miha Klaića narod
nom prvaku na Korčuli Rafi 
Ameriju. Ta pisma uz popratni 
komentar priopćuje nedavno 
preminuli zaslužni društveno- 
kulturni radnik Zadra Ivan dr. 
Grgić pod naslovom »Klaićeva 
pisma Rafi Ameriju«. Dr. I. Gr
gić piše i o Lovri Montiu, tako
đer jednom od viđenijih ljudi 
toga doba. Vinko Cecić objavlju
je rad »Jedan iz prvih redova: 
Vinko Milić«, dr. Košta Miluti- 
nović piše »Veze Dalmacije i 
Srbije u doba Narodnog prepo
roda«, dr. N. S. Martinović »Od
jeci dalmatinskog preporoda šez
desetih i sedamdesetih godina 
XIX stoljeća u Slovenskoj 
Štampi«.

misija. (B)

VRIJEDNA EDICIJA
(„Zadarska revija" br. 4-5)

I z  P e d a g o š k e  a k a d e m i j e

USKOM POČINJU PRIPREMNI 
TEČAJEVI ZA POLAGANJE PRIJEMNOG

U »Šibenskom listu« cd 22 studenoga o. g. Radničko je sveu
čilište obavijestilo sve zainteresirane drugove da će nastava u 
pripremnim tečajevima za polaganje .prijemnog ispita na Peda
goškoj akademiji u našem gradu započeti u drugoj polovini ovog 
mjeseca.

I ovim napisom želimo da sve one osobe koje to zanima upo
zorimo da je krajnje vrijeme da se upišu u te pripremne tečaje
ve, jer je vrlo nezgodno da ona lica koja su se (na to odlučila 
ne izvrše upis na vrijeme, pa zbog toga gube koji mjesec nasta
ve.

ISPITA
Rad u tim pripremnim tečaje

vima trajat će do sredine mje
seca lipnja, pa b,i odmah pri po
četku mjeseca ruj.na bio u Pe
dagoškoj akademiji održan pri
jemni ispit za sve drugove koji 
su uredno i s uspjehom polazali 
prijemni tečaj. Prema tome po
laznici bi imali puna dva mjese
ca na raspolaganju da samostal
no ponove i utvrde građu za is
pi I;, ukoliko se možda još ranije 
ne bi pristupilo organiziranju 
prijemnog ispita za takove po
laznike pripremnog seminara.

U rujnu ove godine za upis u 
1961/62. školsku godinu održan 
je tečaj za sve one kandidate 
ikoji (nisu. imali’ odgovarajuću 
spremu, pa iako je taj tečaj s 
objektivnih razloga bio po svom 
trajanju kratak, ipak je jedan 
dio prijavljenih drugova poka
zao lijep uspjeh na prijemnom 
ispitu, te su oni danas redovni 
studenti na Akademiji i pokazu
ju dobru volju i napredak u ra
du. {

Doduše, istina je da je na tim 
ispitima bio prijavljen veći broj 
kandidata i da veći broj od njih 
nije udovoljio, ali s razloga što 
je pripremni tečaj bio kraći i 
ne začuđuje nas taj slabiji us- 
pjeh.

Ovog puta stvar j e . sasvim 
drukčija, jer Akademija u na
šem gradu postoji, već dva mje
seca i po ona djeluje, pa radni
čko sveučilište u Šibeniku sa
svim opravdano pristupa zadat
ku da organizira pripremne te
čajeve za sve one koji nemaju 
odgovarajuće spreme, a žele po
lagati prijemni ispit za upd.5 na 
Akademiju;
* 'Pripremni tečajevi u organiza

ciji Radničkog sveučilišta pru
žit će sviirn polaznicima solidnu 
spremu, te će tako mnogi dru
govi s uspjehom položiti prijem
ni ispit i na taj način postat će 
studentii Pedagoške akademije. 
Radničko sveučilište u našem 
gradu koje već nekoliko godina 
djeluje s mnogo uspjeha omogu
ćilo je da je do danas upravo 
golem broj drugova stekao kva
lifikaciju m pak visoku kvalifi
kaciju, a lijep je broj i onih ko
jima je naše Radničko sveučili
šte omogućilo da danas kao re
dovni ili izvanredni studenti 
studiraju na raznim višim ško
lama ili fakultetima.

Do danas upravi Radničkog 
sveučilišta prijavilo še preko 
dvadeset polaznika. To je, narav
no mali broj, ali drug Branko 
Belamarić, rukovodilac tečajeva 
pri Sveučilištu, mišljenja je da 
će taj -broj znatno porasti, jer se 
dnevno mnogi drugoviv interesi
raju o radu tečaja, njegovu tra
jan ju i (koristi koju bi im pru
žio. Naročito te drugove zanima 
koje predmete, ako polože pri
jemni ispit, mogu izučavati na 
Akademiji. U vezi s tim evo ne
koliko takovih informacija:

Na Pedagoškoj akademiji u 
našem gradu postoje katedre za 
hrvatskosrpski jezik, za historiju 
i geografiju, za matematiku i fi
ziku i posebna katedra za fizi
čku kulturu. Pored ovih kateda- 
ra postoji još za filozofiju i so
ciologiju, za pedagogiju i psiho
logiju koje objedinjuju društve
ne nauke te studentima daju u 
vidu općeg i(li zajedničkog stu
dija vrlo solidnu spremu da bi 
postali dobri pedagoški j društ
veni, radnici. Vjerovatno će se u 
novoj školskoj godini otvoriti 
katedre za engleski i ruski jezik, 
ali' kako do sada stoji svi pri
javljeni drugovi mogu da se o- 
predjeTe za ove grupe predmeta: 
hrvatskosrpski Jezik i historija, 
hrvatskosrpski jezik i geografija, 
historija i geografija, matemati
ka i fizika i za jeđnoprednnetnu 
grupu fizička kultura. Studij na 
Akademiju traje dvije godine, od
nosno četiri semestra, a nakon 
toga onaj tko želi može da na
stavlja treću godinu odnosno pe
ta semestar na filozofskom ili 
matematičko - prirodoslovnom 
fakultetu .

Najviše drugova prijavilo se 
na grupu predmeta matematika i 
fizika, a najmanje na fizičku 
kulturu. Začuđuje mali broj in- 
teresanata za fizičku kulturu kad 
je opće poznato koliko danas baš 
treba takvih stručnih lica ne sa
mo u sportskim društvima za fi
zički odgoj omladine ili u većim

poduzećima i tvornicama za 
stručnu rekreaciju radnika nego 
naročito takovi stručnjaci neop
hodno su potrebni u svim našim 
školama i osnovnim i srednjim.

Danas kad j„e u našem gradu 
sportska djelatnost bogato raz
granala, kad naša omladina po
kazuje* mnogo interesa za razno
vrsne fiskulturne discipline, on
da je zaista malo čudno što se 
tako mali broj drugova prijavio 
na pripremni** tečaj za fizičku 
kulturu. U mnogim našim po
duzećima ima podosta omladina- 
ca koji imaju sve uvjete da se 
upišu u takovo seminare i da 
postanu studenti Akademije i 
kroz studij od dvije godine za
uzmu u našem društvu odgovor
na mjesta nastavnika i  uopće 
fiskultumih stručnjaka koji su 
nam prijeko potrebni da bi fizi
čki odgoj u našem gradu imao 
još solidnije temelje i još čvršće 
zaokupio našu omladinu siste
matskim i dobro organiziranim 
fiskulturnim radom.

Naša narodna .vlast vodi veli
ku brigu o zdravlju i tjelesnom

uzgoju omladine, u tu se svrhu 
ulažu i poveći materijalni iznosi, 
ali bez solidnog kadra fiskultur- 
nih pedagoga na tom polju ne
ćemo nikad imati veći uspjeh. 
Nestručna lica koja djeluju na 
tom polju, samouka i Često sa
mozvana, .ponajviše jednostrano 
ili površno razvijaju interes kod 
omladine za fiskultumi rad.

Prvenstveno naša fiskultuma 
društva, pa veća poduzeća gdje 
je okupljen na radu naš mlađi 
naraštaj treba da o ovim prob
lemima razmisle, te da među 
najspremnijim i najsposobnijim 
omladincima nađu one koji će 
imati najviše sklonosti za stu
dij fizičke kulture i da ih upu
te na pripremni tečaj koji će u- 
skoro započeti rad.

Pripremni tečajevi za polazni
ke ne bi predstavljali naročito 
opterećenje, jer bi ukupan broj 
sati na sedmicu iznosio otprili
ke 16. Tečaj bi radio naveče; su
botom, a vjerovatno i srijedom 
ne bi bilo nastave.

Upis u pripremne tečajeve 
vrši se svakog dana od 8 do 14 
sati u kancelariji Radničkog sve
učilišta (Miminac br. I, I kat). 
Tu će zainteresirani drugovi do
biti sve najtačnije informacije.

T. S.

Omladina G.Danila najbolja
■ Ove godine prelazna zastavica 

pripala je omladinskoj organiza
ciji Danila Gornjeg kao najboljoj 
omladinskoj organizaciji u općini 
Šibenik. Njen dosadašnji uspje
šan rad iznosimo u ovom napisu.

Omladina je dala više tisuća 
radnih skti na popravljanju pu- 
teva, izgradnji igrališta i na 
popravku školske zgrade. ,Orga7. 
n i ži rSilK' j 6 * ‘v iš^  ̂ hrSdabđ ‘ktii'tur- 1 
no-zabavnog sadižaja u samom 
Danilu i okolnim mjestima. Osim 
toga omladina redovito priređuje

plesne večeri. U Danilu djeluje 
također i marksistički klub pod 
nazivom »Klub đaka«, koji je 
organizirao nekoliko predavanja 
i za stariovnike ovog sela Osno
vane su ferijalna, i streljačka 
družina, koje također vrlo uspje
šno rade.

Omladina je učestvovala u .po
dizanju spomen ploče palim bor- 
cirria T  Organižirafla ' bttrftfdinske 
partizanske mar^eve uz značaj
nije datume.

J. Vućenović

M  O A  I  K
PREDAVANJE O IVI ANDRlCU

Prošlih dana iu našem gradu održana su dva predavanja o 
prvom Jugoslavenu, ikojii jc dobio Nobelovu nagradu •— Ivi An- 

đriću. O ovom našem velikom i svjetski I priznatom književ
niku na Tribini mladih Narođncg sveučilišta govorio je .ipro£. 
Maletlć. Tom prilikom emitiran je s magnetofonske vrpce inter
vju s -tim knijževnikem, -a (također d snimak jedne priče kojai je 
čitao. Drugo predavanje održano je na javnoj- tribina Radničkog 
svaučiillšta »Srijedom u 7«. O našem Nobelovcu govorila su di
rektor Pedagoške akademije pred:. Ante Šupuk i prof. Ruža Nijem- 
čević. Njihovo izlaganje popratili su čitanjem odlomaka ‘iz. An- 
điniićevih djela Članovi Narodnog kazališta Neva Belamarić i Ne- 
bejša Terzić. Interes za oba predavanja bio je veoma veli»k,. ta.- 
ko da je -oba puta velika dvora na Društvenog doma bila dspu- 
nanjen?, građanima.

GOSTOVANJE VJEKA AFRlCA I DRUGOVA
Prošle subote, u organizaciji Doma JNA, gostovali su u Ši

beniku Vjekoslav Afrić, Ivka Putić ii Joža Rutić i u prepunoj 
dvorani Narodnog kazališta iznijeli svoja sjećanja na -osnivanje, 
u rad Kazališta narodnog oslobođenja. Pored ostalog ovi naša emi
nentni 'kazališni radnici recitirali su »Jamu« rano preliimilog Iva
na Gorana Kovačiać, zatim »Maj ku Knežpoljku« Skendera Kule
na vid?, i mnogo drugih veoma interesantnih i  vrijednih priloga.

PRIPREMA SE »PRVI PLJESAK«
Tribina mladih oglasila je audiciju za priredbu »Prvi plje

sak« koja će se -održati <a/ našem gradu 26: prosinca. Na -ovoj pri
redbi, koja je samo jedna u nizu sličnih, koje će se dati u toku 
ove- predavačke godine, nastupit će mladi pjevača, komliJćari d imi
tatori. S tim programom Tribuna mladih gostovat će i na podru
čju šibenskog katara.

AKTIVNOST ZAVODA ZA ŠKOLSTVO
Zavod za školstvo NO kotara Šibenik organizirao je u 

posljednje vrijeme nekoliko seminara. Dvodnevnom seminaru za 
nastavnike fizičkog odgoja prisustvovalo je tridesetak ljudi. Isto 
lako upriličen je dvodnevni seminar za učitelje IV i V razreda. 
18., 19. i 20. prosinca organizira se seminar za gimnazijalce koji 
vođe nastavu. Takvih na području našeg kotara , ima tridesetak. 
Nekoliko dana poslije toga počet će rad seminar za voditelje 
kombiniranih razreda. Ovih dana završen je seminar za upravi
telje osnovnih škola.

RAD NARODNOG SVEUČILIŠTA
Potpomognuto od • Općinskog odbora SSRN Šibenik, Naro

dno sveučilište ove godine mnogo bolje radi. Organizaciono je 
učvršćeno, osigurana su materijalna sredstva, a osiguran je i 
kvalitetan predavački kadar. Pored djelovanja u našem gradu 
Narodno sveučilište sve više gostuje i na području općine. Tako 
je ova institucija otvorila svoje stalne predavačke punktove u 
Zlarinu, Zatonu, Perkoviću i Konjevratima. Najveći broj održa
nih predavanja odnosio se na Beogradsku konferenciju.

IZLOŽBA »VOJNIČKI DANI«
U Domu JNA tri je dana bila otvorena izložba »Vojnički 

dani«. Na toj izložbi bilo je predočeno oko 100 fotografija koje 
su prikazivale isječke iz života i rada pripadnika naše Armije. 
Izložbu je posjetio veliki broj građana. Pored Šibenika ova iz
ložba će biti prikazana u još nekoliko mjesta.
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ŠIBENIK KROZ TJEDAN

Srijedom u 7
JAVNA TRIBINA RADNIČKOG 

SVEUČILIŠTA
Srijeda, 13. XII — Poslije Beo

gradske konferencije. Preda
vat: Paško Periša.

Srijeda, 20. XII — Produktivnost 
rada i životni standard. Pre
davat: Tomislav Kmnić. 
Dvorana Društvenog doma. Po
četak u 19 sati.

S prijema u organizaciju pionira u III osnovnoj školi

Proslava Dana dječje ra
dosti održat će se 38. o. m.

NARODNO KAZALIŠTE
Četvrtak, 14. XII —- B. Čopić: 

»Vuk Bubalo«. (Predstava za đa
ke. Početak u 10.15 sati.

Petak, 15. XII — B. Čopić: 
»Vuk Bubalo«. Predstava za đa
ke. Početak u 10.30 sati.

Subota, 16. XII — R. Thorrias: 
»■Klopka«. Početak u 20 sati.

Nedjelja, 17. XII — B. Čopić: 
»Vuk Bubalo«. Početak u 20 sati. 
• Srijeda, 20. XII B. Čopić: »Vuk 
Bubalo«. Predstava za đake. Po
četak u 16 sati.

Na posljednjem sastanku Od
bora za proslavu Dana dječje ra
dosti usvojen je program koji će 
biti obilježen nizom raznih ma
nifestacija. Zaključeno je da se 
glavne svečanosti održe u škola
ma i predškolskim ustanovama, 
i to u subotu 30. o. m. Pored do
čeka Djeda Mraza i dijeljenja 
darova, za djecu će se organizi
rati kulturne priredbe, za što su 
već u školama započele pripre
me. Osim uređenja izloga u cen
tru grada, na istaknutim mjesti
ma postavit će se štandovi u ko

jima će najmlađi moći nabaviti 
razne knjige, igračke i slatkiše. 
Kazalište mladih i Kinopoduzeće 
organizirat će nekoliko kinopred- 
stava na kojima će se prikazivati 
dječji igrani i crtani filmovi. Sli 
čne svečanosti održat će se i u 
selima šibenske općine, također 
po školama. Kako se doznaje po
krenuta je široka akcija za po
moć od strane privrednih orga
nizacija, koje su odlučile dio 
sredstava dati za organizaciju 
ove dječje manifestacije.

KINEMATOGRAFI
»TESLA«: premijera talijan

skog filma »NOĆ VELIKOG -NA
PADAJA«. Početak u 18 i 20 
sati. (do .18. XII)

Premijera američkog filma
»NAJBOLJE OD SVEGA«. Poče
tak u 18 i 20 sati. (19—24. XII) 

»20. APRILA«: premijera ame
ričkog filma »TARZANOVA BO
RBA ZA ŽIVOT«. Početak u 18 
i 20 sati. (do 19. XII)

Premijera sovjetskog filma 
»FOMA GORDJEJEV«. Početak 
u 18 i 20 sati. (20—22. XII)

« DEŽURNE LJEKARNE
DO 15. XII — I narodna — U- 

lica Božiidara Pefcranovića.
Od 16—22, XII — II narodna — 

Ulica Bratstva d jedinstva.

Matični ured
ROĐENI

Željko, Miljenka i Sirnice Sla- 
viče; Mirela, Marka i Luče Kla- 
rin; Joso, Ante i (Marije Paić; 
Mario, Ante i Marije Krečak; 
Mira, Jerke i Ane Ljubetić; Vin
ko, Ivana i Ivanice Lušić; Zo
ran, Ante i Ike Pućo; Goran, 
Ante i Ike Pućo; Ljiljana, Jure 
i Ane Marinov; Jovanka, Jovana 
i Zorke Dobri jević; Anđelko, 
Mate i Milice Matov; Josip, Mir- 
ke i Danice Ćaleta; Zoran, Dra
ge i Dume Pletikosa; Gordana, 
Andrije i Ane Ivaz; Natalija, 
Tonća i Ane Vrbičić; Gordana, 
Veselina i Marte Gajica; Davor, 
Mile i  Anđelke Spahija; Neven- 
ka, Ante i Stane Bašić; Neven- 
ka, Vinke-i-Antonije Matić; Jo
sip, Martina i Elvire Gašperov; 
Miranda, Jose i Frane Čvrljak; 
Boris, Dragomira i Stane Drago- 
vić; Ueana, dr. Marka i Nevenke 
Tomić; Olimpija, Jose i Mare 
Karega; Anita, Andrije i Ane 
Sviličić; Dražen, Stojana i Bože- 
ne Miloš; Julija, Tomislava i Va- 
nje Burjanek i Blaženka, Mila
na i Ane Novak

Što će
Poduzeće za projektiranje 

»Plan« za posljednje tri godine, 
iako sa nedovoljnim brojem st
ručnog kadra, steklo je zamjernu 
afirmaciju i veliko povjerenje 
među investitorima stambene i 
druge građevinske djelatnosti, 
Ono je polučilo- vrlo dobre rezul
tate ne samo u kvalitetnom izvo
đenju projekata, već i u izvrše
nju zadataka u ugovorenom ro
ku. To rječito govori i stalan 
porast bruto produkta, koji će 
ove godine dostići rekordnu cifru 
od gotovo 17 milijuna dinara. O- 
vim podacima potrebno je do
dati još jedan, koji je isto toliko 
značajan. Počev od ove godine 
kolektiv je stao primjenjivati 
novi pravilnik o raspodjeli do
hotka prema učinku koji je dao 
zapažene rezultate. I primjer da 
i mali kolektivi prema svojim 
specifičnostima mogu stimulirati 
članove na veću proizvodnost. 
Uza sve to, kako nam rekoše u 
kolektivu »Plan«, još uvijek se 
nailazi na teškoće koje se očituju 
u pomanjkanju stručnjaka. Pre
ma sadašnjoj situaciji »Planu« 
bi nedostajao jedan arhitekt, 
statističar i  dva tehničara. Uz 
povećanu brigu odgovornih fak
tora u šibenskoj komuni to bi se 
pitanje moglo riješiti. Uz mogu

ćnost takvog rješenja, a s obzi
rom da u novoj godini predstoji 
proširenje djelatnosti i na pro
jektiranja gradskih saobraćajni- 
ca i industrijskih objekata, 
»Plan« bi mogao daleko uspješ
nije ostvariti povjerene zadatke.

Sto se namjerava projek
tirati? Osim projektiranja zgrade 
za potrebe ekonomske škole, čija 
je lokacija određena pokraj sa
dašnje metalurško - tehnološke 
škole, »Plan« je dobio zadatak da* 
izradi .projekt za nove prostorije 
Gradske posudbene biblioteke, 
zatim projekt za poslovno-stam- 
beni objekt »Čistoće« i društve
nog doma koji će investirati 
TLM »Boris Kidrič«. U idućoj 
godini planirano je projektiranje 
velikog stambenog objekta na 
devet katova, koji će pokraj bol
nice graditi Biro za stambenu 
izgradnju. Od gradskih saobra- 
ćajnica »Plan« će projektirati 
novu saobraćajnu arteriju, koja 
će Ulicu Ive Lole Ribara preko 
sudskog vrta spojiti s Ulicom 
JNA. Uređenje te ulice stvorit 
će nove terene za gradnju stam
benih objekata u samom centru 
Šibenika. Pored ovoga, poduzeće 
će izraditi, više projekata za ne
ke manje objekte u gradu.

Iz Uprave vodovoda i kanalizacije

Dvije rekonstrukcije
VJENČANI

Relja Niko, motorista _— Krnić 
Tona, domaćica; Dobra Sime 
pomorac — Kale Danica, doma
ćica; Soda Vilim, ljevač modelar 
— Krnić Ivanka, trg. pomoćnik 
ir Rakić Ante, službenik — Ma
riji' Anđa, radnica

UMRLI V
Krečak Mara, stara 87 godina 

5 Vukov Srećka rođena Manoš, 
stara 94 godine

ZAHVALA
Povodom smrti naše drage i 

nezaboravne pokojnice KREČAK 
MARE pok. Đure - Marka, koja 
je  preminula dne 30. Xjl o. g. u 
Šibeniku, ovim putem se naj
ljepše zahvaljujemo svim našim 
rođacima, prijateljima i znanci
ma u Šibeniku, koji su ilzeli u- 
ćešća na njenom sprovodu i na
šu milu pokojnicu isipratili do 
njene vječne kuće i time našu 
lugu ublažili.

Ujedno hvala p. g. svećenici
ma, koji su izvršili obred te na
šu dragu pokojnicu ispratili do 
vječnog počivališta, 
i Sarajevo, 8. decembra 1961.

Ožalošćeni bifet Radoslav 
Krečak' i Sekulić Milka, 
nećakinja

Pored proširenja vodovodne 
mreže u Đilicama, Tromiljii i Du
bravi, uprava Vodovoda i kana
lizacije namjerava u slijedećoj 
godini izvršiti radove na .rekon
strukciji vodovodne mreže u Za
grebačkoj i Dubrovačkoj odi cd, 
te postavljanje novog, voda na 
Baldekanu za potrebe »nebode
ra«. Isto tako oko 300 potrošača 
dobit će mjerila. Dosad je, nad
me, 2400 objekata dobilo mjerila 
o utrošku vode, a još ima da se 
ugradi 860 mjerila. Kako reko
še u tehničkom odjelu ovog ko
lektiva, ukoliko .se usvoji pri
jedlog o povišenju vodovodne 
tarife od 13 na 20 dinama za do
maćinstva i ustanove i četiri di
nara više za industriju, onda bi 
godišnji prihod iznosio oko 260 
milijuna. Uvođenjem novih tari
fa prihodi bi se povećali za oko 
13,8 milijuna dinara, koja bi 
sredstva bila namjenjena za 
proširenje kanalizacione mreže 
na području grada- 

Od većih investicionih radova, 
koji se predviđaju u 1962. godini, 
u planu je rekonstrukcijia pump- 
ne stanice na Jarugi koji radovi 
bi trajali dvije godine. U vri
jednosti od 40 milijuna iz vlastitih 
sredstava ugradi t će se još jedna 
itunbo sćsal jka 'kapaciteta 150 litara 
u sekundu. Time bi bilo ušteđeno

godišnje oko 15 milijuna dinara. 
Drugi zahvat bat će izvršen na 
rekonstrukciji dovodnog voda od 
Brana do Meteriza, koji. je -polo
žen godine 1888. profila 150 
mm. Sadašnji cjevovod bio bi 
zamijenjen novim profila 350 
mm. Tom rekonstrukcijom, koja 
će trajati čitiri godine, povećat 
će se kapacitet dovoda vcida za 
160 litara u sekundi. To će do
bro doći za dalje proširenje -in
dustrije i razvoja turizma u pri
obalnom području između Vo
dica i Brodarice. U ovaj objekt 
investirat će se 150 milijuna 
dinara. Na taj način dovod vode 
u Šibeniku porast će na 450 li
tara u sekundi, što će biti sasvim 
dovoljno za grad od 40 do 60 hi
ljada stanovnika.

U vrijednost od daljih 32 miliju
na dinara rekons trućrat će se 
kanadizaciona mreža, u Docu. Za
grebačkoj i Dubrovačkoj ulici, u 
okolišu »nebodera«, kao i u U- 
Lici Mafije Gupca, u produženju 
do Rpkića.

I na kraju u ovoj šibenskoj u- 
stanovi uvedene su dvije novi
ne: proradila je nova servisna 
radionica za popravak kućnih 
instalacija i projektni biro za 
vlastite potrebe, investicione 
zahvate, k&ćne instalacije i dr.

Ka d  će  sv je tio n ik  „Jadrija“ 
d ob iti e lek tr ičn o  sv je t lo ?

Uporedo s povećanjem brod
skog saobraćaja nužno se namet
nula potreba gradnje novih svje
tionika. Dok je prije rata posto
jalo svega pet svjetionika danas 
ih ima 86. Samo na užem po
dručju šibenskog arhipelaga od 
Kaprija do Prime«tena postoji 
40 takovih objekata. Prije rata 
u kanjonu rijeke Krke nije po
stojao ni jedan takov objekat, a 
danas ih- ima 12. Do konca ove 
i početka iduće godine izgradit 
će se još 7 novih svjetionika. Ta
kođer je postavljen veći dio svje
tlećih oznaka na plićacima i hri
dima.

Čitavu brigu oko održavanja 
i normalnog funkcioniranja spo
menutih uređaja vrše četvorica 
ljudi smještenih u pomorskom 
svjetioniku »Jadrija«. Ponekad 
se desi da uslijed jakog nevre
mena, a to je u zimskim danima 
vrlo Često, zakažu pojedini svje
tionici i u tom slučaju »nadzor

nici« odmah interveniraju. U tim 
trenucima i život zna da bude u 
opasnosti. — Ali, posao i služba 
moraju se marljivo obavljati, jer
0 nama ovisi sigurnost ljudskih 
života, normalno odvijanje sao
braćaja na moru 1 slično, priča 
jedan od tih ljudi. Kada treba 
promijeniti plin, lampu itd. o- 
pet interveniraju ti isti ljudi. Me
đutim što se tiče njihovih uvje
ta života: stanovanje,^ opskrba 
vodom, električnom rasvjetom 
onda bi se moglo štošta prebaci
ti, a da i ne govorimo popraviti.

Još 1958. izrađen je plan za u- 
vođenje svjetla u zgradi svjetio
nika. čekalo se samo da padne 
odluka nadležnih organa. .Među
tim, . nije bilo sredstava i rado
vi su odgođeni. Čekalo se na 1960, 
pa 1961. godinu. Dolazili su stru
čnjaci (ne jedan put), dogovarali 
su se. Sada je kraj 1961. godine
1 opet se kaže da nema sredsta
va. Jedan građevinski stručnjak

Predstavnik komunalnog podu
zeća »Rivijera« izjavio je na sa
stanku upravnog odbora šiben
skog Turističkog društva, da će 
radovi na gradnji objekata na 
kupalištu Martinska biti završe
ni do 1. svibnja slijedeće godine, 
pod uvjetom ukoliko budu osi
gurana financijska sredstva. Na
ime, za dovršetak radova nedo
staje još oko 22,5 milijuna dina
ra. Dosad je utrošeno oko 16 mi
lijuna dinara. Pored sanitarnog 
čvora, pristaništa i obalnog plau 
toa, bit će izgrađen modemi re
storan sa terasom, zatim cister
na, garderoba, nasade i, rasvjeta. 
Betoniranje obalnog ruba uglav
nom je izvršeno dobrovoljnim 
akcijama šibenske omladine. 
Predviđa se također postavljanje

se radovi na
dalekovoda na potezu Jadrija -  
Kanal — Martinska, čime bi či
tav taj period bio osvijetljen. Isto 
tako u planu je izgradnja, auto- 
kampa, s7 obzirom da će u nepo
srednoj blizini Martinske prola
ziti jadranska magistrala .Stru
čnjaci predviđaju da ibi se utro^ 
šena sredstva mogla amortizirati 
za nepunih deset godina, jer bi 
prema jednoj kalkulaciji godiš
nja netto dobit iznosila oko 3,5 
milijuna dinara. Na kraju je u- 
svojen prijedlog da Turističko 
društvo u što kraćem roku pod
nese potrebnu dokumentaciju 
Fondu za društveni standard ra
di osiguranja sredstava za do
vršetak objekta, kao i to da se 
izradi elaborat o eksploataciji 
Martinske.

Pred osn ivanjem  
peradarnika

iz Splita.čak kaže da je sve pro
mašeno. Dakle, treba još jedan 
put crtati, stvarati planove, rje
šenja i slično, treba još jednu 
godinu (ako ne i više) ostati bez 
svjetla. Svjetioničari i njihove 
obitelji nudili su besplatnu rad
nu snagu, za dovod svjetla. A, 
kako i ne bi, kada su samo 200 
metara udaljeni od susjedne e- 
lektrične mreže na Jadriji. Nije 
bolje ni sa sanitarnim uređajem, 
kanalizacijom itd. I tu bi treba
lo vršiti izvjesne rekonstrukcije 
i popravke. Tko zna koliko će 
još dugo ti ljudi čekati da dođe 
električno svjetlo. Bilo bi vrije
me da nestane odgovora: »Ima
mo u planu, uredit će se . . .«

Usko vezano s ovim je i nedo
statak kadrova za pilotažu. ka
nalom. i Naime, posebnim Zako
nom brodovima većih tonaža o- 
bavezno moraju kormilariti za to 
ovlaštena lica. U Lučkoj kapeta
niji danas postoje samo dva pi
lota koja obavljaju tu dužnost. 
Međutim, oni. su u poodmaklim 
godinama. Zato bi nužno trebalo 
osposobljavati mlađe ljude koji 
bi uz sadašnje stekli dovoljno 
znaj a i rutine za pilotažu kana
lom, koji je poznat kao vrlo opa
san zbog svojih struja. (MR)

TRI ODLUKE O MANJIM LU
KAMA I PRISTANIŠTIMA
Na sjednici Savjeta za saobra

ćaj i pomorsku privredu- NO-a 
općine Šibenik raspravljalo se o 
prijedlozima odluke o upravlja
nju i održavanju manjih luka i 
pristaništa na šibenskom podru
čju. Nakon detaljnog razmatra
nja usvojene su tri važne odluke, 
koje reguliraju ta pitanja. Tako 
je donesena odluka o osnivanju 
Fonda za održavanje luka i pri
staništa, zatim odluka o načinu 
upravljanja i iskorištavanja tih 
objekata i odluka o lučkim nak
nadama, koja predviđa naknadu 
za upotrebu obale, zatim nakna
du za brodsku ležarinu i privez. 
Pod manje luke spadaju Zaton, 
ZVarin, oba Prvića, Kaprije, Žir- 
je, Zablaće i Krapanj, a od pri
staništa Raslina, Srima, Brodari
ca i Grebaštica. Sve tri odluke 
u cijelosti su usvojene r*a po
sljednjoj sjednici Narodnog od
bora općine Šibenik.

DOVOLJNE KOLIČINE POLJO
PRIVREDNIH ARTIKALA

U diskusiji o pitanju daljnjeg 
postojanja poljoprivredne zadru
ge u Krapnju, o čemu je raspra
vljao Savjet za poljoprivredu j 
šumarstvo NO-a šibenske opčine, 
donesen je zaključak da se još 
jednom posebnim izvještajem u- 
pozna ovaj forum sa stanjem u 
toj poljoprivrednoj organizaciji. 
Naime, konstatirano je da šu se 
u zadruzi već nekoliko puta po
kazivali manjkovi, da je ona ve
oma loše poslovala, da se isklju
čivo bavila trgovinom, da neke 
svjetlije _ perspektive za razvoj 
poljoprivrede nema s obzirom da 
se , stanovništvo otoka sve više 
orijentira zapošljavanjem u in
dustriju, itd. Sve to ponukalo je 
neke članove savjeta na zaklju
čak da se ona likvidira ili pri
poji šibenskoj poljoprivrednoj 
zadruzi »Jedinstvo«.

Incijativa Veterinarske stanice 
u Šibeniku u tovu pilića i s ob
zirom na dobre rezultate koje je 
postigla u relativno kratko vri
jeme, korisno je poslužila poljo
privrednim stručnjacima da ovu 
akciju još više prošire. Budući

da Veterinarska stanica nije u 
stanju da osigura dovoljno sred
stava i ishranu, izrađen je plan 
za gradnju novog peradarnika na 
Ražinama s kapacitetom od 15 
hiljada nesilica, čime će biti za
dovoljeno šibensko tržište. Drugi 
objekt — prasilište podići će se 
u Bilicama koje će godišnje pro
izvoditi oko 800 komada odojča
đi. Za ovaj objekt izrađuje se 
poseban projekt.

OTKRIĆE SPOMEN PLOČE NA 
(PLIŠOU

U nedjelju će se u gradskom 
predjelu Plišac održati svečanost 
u povodu 20-godišnjice narodne 
re.volucije. Tom prilikom otkrit 
će se spomen-ploča na zgradi 
Narodne banke u znak sjećanja 
na 48 poginulih boraca i 21 žrtve 
fašističkog terora Plišca u toku 
NOĐ-a. Pozivaju se građani kao 
i članovi osnovne organizacije 
Saveza boraca Plišac da u što 
većem broju prisustvuju i 1jako 
dadu počast palim sinovima o- 
vog dijela Šibenika.

Unatoč zahlađenju koje traje 
posljednjih dana opskrba tržnice 
poljoprivrednim artiklima nije se 
smanjila. Svih artikala bilo je u 
dovoljnoj količini. Do značajnih 
promjena u cijenama nije došlo. 
Pojedini artikli prodavali su se 
po slijedećim cijenama: limuni 
220 dinara, naranče 250, kruške 
140, jabuke 60 — 70. Naročito je 
bila velika ponuda kupusa koji 
se prodavao po cijeni od 34 di
nara u socijalističkom sektoru 
do 8o dinara u privatnom. Blit
va se prodavala od 60 — 120, ka- 
karifol 80 do 120, salata 80 do 
120 i jaja 28 — 40 dinara. Po
sljednjih dana dopremljene su 
iz unutrašnjosti veće količine 
mesa. Guske su se prodavale po 
cijeni od 400 — 500, , kokoši od 
550 — 600, ćurke od 550 — 600 
dinara kilogram. Perad se pro
davali po cijeni od 500 — 900 
dinara komad. Jako zahlađenje 
negativno se odrazilo na ribar
nicu. Ribe je bilo u vrlo malim 
količinama. Najviše je bilo ga
vuna, a prodavali su se po cije
ni od 140 — 300, lignja po 500 — 
600, arbuna 500 — 700 i trilja od 
500 — 700 dinara. (r)

HLADNI DANI
Sredinom prošlog (tjedna na 

našem području prodro je val 
hladnog zraka, izazvavši nagli 
pad temperature, koja se mje
stimično spustila d do nula stup
njeva. Hladnoća je izazvana jakim 
sjevernim vjetrom koji je. na 
mahove đuvao i do 70 kilome
tara na sat. Na prilaznima. Šibeni
ka, koji su inače izloženi jakom 
vjetru, temperatura je iznosila 
minus dva stupnja. Uz kišu po
čele su padati snježne pahuljice, 
a po planinama u zaleđu snježni 
pokrivač dosizao je visinu do 5 
centimetara. Naglo zahlađenje 
nije međutim, oštetilo poljopriv
redne kulture. U kopnenom i po
morskom saobraćaju nije došlo 
do nekih naročitih poremećaja, 
posebno ne u lokalnom pomor
skom prometu.

KOMISIJA ZA SLUŽBENIČKE POSLOVE NARODNOG 
ODBORA OPĆINE ŠIBENIK

RASPISUJE

NATJ EČAJ
za popunjenje radnih mjesta u organima uprave Narodnog 

odbora općine Šibenik i to:
1) šefa odsjeka za građevinarstvo
2) referenta za komunalno-pravne poslove
3) referenta za imovinsko-pravne poslove
4) referenta za pravnu pomoć građanima

U v j e t :  visoka stručna sprema. Za radno mjesto 
pod 1) osiguran komforan stan

5) šefa stambenog odsjeka
6) referenta za održavanje pristaništa 

U v j e t :  viša stručna sprema
7) referenta za urbanizam
8) referenta za utvrđivanje radnog staža i radnih 

odnosa
9) inspektora rada

10) poreskog likvidatora 
U v j e t :  srednja stručna sprema 
Plaća po Zakonu o javnim službenicima, a položajna 

plaća po Odluci Narodnog odbora općine Šibenik.
Ponude dostaviti ovoj Komisiji u roku od 15 dana 

od dana objavljivanja natječaja.



Iz Drugog svjetskog rata
V i a  rnoc

Londona
Prije dvadeset godina, jedan mjesec poslije strašnog bombardiranja Beograda, i London 

je ušao u spisak onih nesretnih gradova u Evropi koji su užasno stradali od gusarskog napa
da Hitlerove Luftvafe.

U noći između 10. i 11. maja 1941. godine, sa prvim mrakom doletio je prvi val od 500 
njemačkih bombardera, a zatim novi i novi od po nekoliko stotina, koji su punih sedam sati 
bacali smrtonosni teret na glavni grad Velike Britanije. U nekoliko nastavaka objavit ćemo
kako je izgledala ta najstrašnijanoć Londona.

Jutro* 10. maja 1941. godine osvanulo je ve
dro. U rascvjetalom bretonskom gradiću Van 
kapetan Luftvafe, Fridrih Karol Ašenbrener po- 
smatrao je nebo. On je bio komandant eskadri- 
le nazvane »-Zapaljiva« koju je sačinjavalo 20 
bombardera. Njima je upravljalo dvadeset elit
nih oficira, poznatih po smjelosti. Njihova ulo
ga sastojala se u tome da zapaljivim i osvjetlja- 
vajućim bombama pripreme pozornicu za stra
vični karneval smrti, bakljadu Hitlerovim zrač
nim ubicama iz Druge i Treće zračne flote. To 
je bio razlog zbog koga je on brižnim okom gle
dao u nebo.

Trebalo je sačuvati strpljenje ćjo zalaska 
sunca. A to pruskom ratniku nije bilo lako. Ako 
nebo ostane vedro, imao je naređenje da u to
ku slijedeće noći zapali London.

Oko pet sati poslije podne šef službe veza 
Luftvafe, generallajtnant Vili Henške, stupio je 
u vezu s poručnikom Karlom Fišbahom, zadu7 
ženom- da rukovodi cijelom rađiosignalnom o- 
bavještajnom službom obale.

— Morat ćemo isprobati signale — rekao je 
tiho.

Fišbah se složio. Pozvao je stanice zadužene 
da šalju signale za određivanje pravca kreta
nja u toku noći. To su bile stanice »Anton« kod 
Šerbura, »Berta« kod Kalea i »Cicero« kod Fe- 
kama. »Anton« će slati glavni snop »X« koji 
će druga dva centra presjecati iznad industrij
skog središta Vest Ham, na osovini jugozapad- 
-sjeveroistok.

SIGNALI SU OTKRIVENI

Sistem je omogućio veliku preciznost. Oko 
17:10 sati Fišbah je izvjestio generala da je sig- 
nalna mreža razapeta. Trebalo je još izvršiti 
izvjesne ispravke zbog vjetra, ali sve je nago
vještavalo uspješan napad. Ako se Ašenbrene- 
rove »palikuće« budu držale snopa stanice »An
ton« dobit će preko prijemnika, koji se nalaze 
na svakom avionu, signal za mjesto i trenutak 
kada, treba da izbace svoj zapaljivi tovar.

Ta proba nije promakla pažnji Britanaca. U 
17.15 kontrolor u službi za filtriranje radiosig- 
nala u Glavnom štabu londonske lovačke avi
jacije dobio je upozorenje od eskadrile 80, ul- 
tratajne jedinice britanskog ratnog vazduho- 
plovstva — RAF-a, da su otkriveni neprijatelj
ski radiosignali nad Britanijom. On ga je od
mah prenio lovačkom operativnom ceptru, ko
mandi protivavionske zaštite, glavnom štabu 
londonskih vatrogasaca, pomorskoj komandi u 
Rozi tu i poštanskoj službi.

Telefon je zazvonio u kancelariji majora 
Frenka ,'Džeksona, komandanta londonskih va
trogasaca. Kontrolor je svoju poruku s engle
skom hladnokrvnošću ograničio na slijedeće:

— Dobro veče gospodine, neprijateljski sig- 
nalni snopovi su se večeras ukrstili nad Lon
donom.

U 17.17 sati šef intendature u glavnoj direk
ciji za borbu protiv požara u Uajtholu, August 
Mej, Čuo je preko telefonske žice Džeksonov 
glas:

— Gospodine Mej, ovdje major Džekson, že
lio bih da se za ovo veče hiljadu vatrogasnih 
šmikova koncentrira u Londonu.

Sefu intendature se presjekao, dah .On još 
nikada u toku 32 godine svog službovanja nije 
dobio takav nalog od šefa brigade londonskih 
vatrogasaca. Kako Džekson može tražiti hiljadu 
šmrkova prije nego što sazna za obim napada?

— To je nemoguće — odgovorio je.
—v Zbog potreba Liverpu'la i Hala moja 

sredstva su vrlo ograničena. Učinit ću sve što 
mogu. Ponovo ću vas pozvati. U Generalnoj 
direkciji za borbu protiv požara Ministarstva 
unutrašnjih poslova, Mejov zadatak je bio da 
bdije da svaki britanski grad uvijek raspolaže 
odgovarajućim vatrogasnim sredstvima. A to je 
bilo nemoguće. Činilo mu se da mu se razum 
muti kao u stravičnom košmaru. Svi kejovi u 
Halu su u tok noći između petka i subote bili 
uništeni. Liverpul je doživio sedam uzastopnih 
napada i nalazio se pred definitivnim unište
njem. A ako napad na London ne bude izvršen 
zapaljivim bombama? Ako povuče sva sredstva 
za borbu protiv požara u London, a napadi za
paljivim bombama budu upravljeni na sjeverna 
pristaništa? Osim toga, trebalo je odmah izdati 
naređenje za pokret da bi vatrogasci, u toj mje
secom obasjanoj noći, stigli na vrijeme do cilja.

IJfea to vrijeme Džekson je grozničavo pre- 
turio brojke po glavi. Na 250 kvadratnih kilo» 
metpra, koji se nalaze pod nadležnošću london
ske* općine, postoji 1.270 uređaja za borbu protiv 
po£ara i još 1.242 u široj okolini, što ukupno 
čini 2.512. Brojka je izgledala zamršena ali je 
on dobro znao kako 29. decembra svi ti šmrkovi,
pojačani sa 300 aparata iz unutrašnjosti, nisu 
mogli Izaći na kraj sa požarima koje je zapalio 
kapetan Ašenbrener. Za prosječan požar dovo
ljno je 10 šmrkova, ali od 2.200 ogromnih požara 
koji su ibuktalr 16. aprila većina su zahtijevali 
istovremeno djelovanje najmanje 30 šmrkova. 
Prema tome, ako se signali ovo veče ukrštaju 
nad Londonom, treba munjevito djelovati . . .

Nekoliko minuta kasnije vatrogasci Londona 
bili su spremni za akciju.

SIRENE URLAJU

Kapetan Karol Fridrih Ašenbrener zadržavao 
je na 5.000 metara visine dah. U 22.45 sati, 20 
aparata koji su predstavljali avangardu napada 
nadlijetali su englesku obalu istočno od grada 
Vulvorta. Ašenbrener i njegovi piloti disciplini
rano su pratili »Antonov« snop čiji su ravno
mjerni signali odzvanjali u ušima radiotelegra- 
fista. \

Prve eskadrile bombardera polako su pristi
zale iz Lila i Laona, prema mjestu ugovorenog 
sastanka. Na 20 aerodroma u Holandiji i okolini 
Šerbura grmjeli su motori bombardera.

Kada su se na radarskim, ekranima upalile 
prve tačke, komandant službe kontrole britan
ske lovačke avijacije, pilot Čiril Leman, telefo
nirao je maršalu Daglasu:

— Za ovu noć se priprema nešto vrlo zna
čajno, ser.

U podzemnoj sali za filtriranje radio-tele- 
grafs'kih signala pilbt-kontrolor Ričardson po
kušao je da unese nešto reda u haos. Ispod nje
ga se nalazila dobro uvježbana ekipa radiove- 
zista s telefonskim šljemovima na glavama, koji 
su održavali neprestanu vezu s obalskim radar
skim stanicama.

Pogled na London
Poruke su te noći stizale u takvim jatima 

da je bilo teško razabrati što se dešava. Prve 
su stigle iz stanice Haj Strit u Norfolku, a za
tim iz Vest Brumlija u Safolku, pa iz Kenju- 
dana na ušću Temze, iz Saseksa, pa ponovo iz 
Kenjudana. Kontrolor posljednje je brzim gla
som tumačio smisao svijetlih tačaka na mutnom 
staklu:

— Dvadesetak aviona na visini od 3.500 
metara.

Sadi Jangeru, oficiru zaduženom ža sektor 
ušća, sve je bilo jasno. Oko 20 neidentificiranih 
aviona nadlijetalo je ušće Temze na visini od 
3.500 metara. Avioni su duž rijeke napredovali 
prema zapadu. )

S ovog uzdignutog podijuma Ričardson je 
izdao naređenje:

— Postavite »neprijatelja« na tom pravcu.
Nastala je trka s vremenom. Uniformirane

djevojske ženske avijatičarske službe počele ču 
raspoređivati majušne makete metalnih aviona 
s oznakom »neprijatelj« na označenom pravcu. 
Jedna od njih, koja je sjedila pored Ričardsona, 
javljala je telefonom u 14 raznih pravaca po
ložaje:

— Dvadesetak neprijatelja na 3.500 metara
Obavještenje je odmah upućeno sali za ope

racije i svim komandnim punktovima u južnoj 
oblasti.

Pet minuta prije 23 sata London je čudno 
izgledao: samo nekoliko ljudi je znalo ili naga
đalo da će se dogoditi nešto strašno, dok ogrom
na većina njegovog stanovništva još ništa nije 
naslućivala.

Tačno u 23 sata više nije bilo nikakve sum
nje. U sali za operacije Komande, komandant 
Leman i maršal Daglas su sa kružne galerije 
posmatrali kartu koja je predstavljala Englesku. 
Djevojke su dugačkim štapićima postavljale cr
vene strelice koje su se u jatima kretale prema 
prijestolnici. Na zidnoj karti Londona žuto os
vjetljenje se preobrazilo u crveno , koje je ozna
čavalo neposrednu, prijeteću opasnost. Preko 500 
policijskih stanica je alarmirano.

Čitav minut širene su urlal'e i zavijale iznad 
sivih krovova.

U 23 sata i 2 minute komandant Ciril Le
man vidio je kako crvene strelice pokrivaju 
sivo prostranstvo ogromne metropole. Ašenbre
ner je stigao nad London.

(Nastavit će se)

Osnovan Kotorski savez 
organizacija za fizičku

Pošto je tri puita odgođena 
zbog nedovoljnog broja delega
ta, konačno je u prošli ponedje 
ljafk održana osnivačka skupština 
Kotarskog saveza organizacija 
za fizičku kulturu — jedinstve
nog rukovodstva za fizički od
goj i sport na području kotara. 
Skupštini, koja je održana u Dru 
štvenom domu prisustvovali su 
također predstavnici vlasti i po 
litičko - društvenih organizaci
ja iz grada i kotara.

Referat o ciljevima i zadacima 
Kotarskog saveza organizacija 
za fizičku kulturu podnio je An 
te Bukić. Pošto je usvojen Sta
tut, zatim Pravilnik o radu sek 
retarijata i njihovih - organa,* te 
Pravilnik o sportskoj nagradi, i 
zabrano je rukovodstva od 41 
člana, nadzorni odbor i sud ča 
sti. Na kraju je izabrano i pet 
delegata koji će predstavljati 
Kotarski savez organlizacija za 
fizičku kulturu na predstojećoj 
Kotarskoj konferenciji Narodne 
omladine.

U referatu je između ostalog 
kazano da na području kotara 
postoje općinski savezi u Šibe
niku, Kninu, Drnišu, Vodicama 
i Stankovcima, U skradinskoj i 
kistanjskoj općini postoje inici
jativni odbori, koji kako se či
ni, nisu ništa ozbiljnije poradili 
iza osnivanje općinskiih saveza. 
U općinskim centrima Primošte- 
nu, Tijesnom i Oklaju također 
bi trebalo osnovati općinske or
gane za (fizičku kulturu što bi 
svakako pridonijelo oživljava
nju sportske aktivnosti i u tim 
komunama.

Nakon osnivanja općinskih Sa
veza, pokrenuta je i  sportska 
aktivnost omladine. Potrebno je 
istaknuti rad Općinskog saveza 
u Stankovcima. To rukovodstvo 
je pokrenulo i organiziralo sport
sku aktivnost na .svom podru
čju. Najbolji rezultati postignu
ti su u nogometu. Osnovana je 
općinska "nogometna liga *u ko
joj je obuhvaćeno šest sela. Op
ćinski savez u Vodicama naro
čito je imao uspjeha u popula
riziranju rukometa i odbojke. 
Organizirao općinsko prvenstvo 
u kojem je učestvovalo šest ru- 
kometnih i četiri ekipe odbojke.

Referat je, osim toga, istakao 
veliki značaj osnivanja sportskih 
društava u školama, što bi tre
balo da bude jedan od prven
stvenih zadataka i Kotarskog (i 
općinskih Saveza. ^Naravno, da 
će*se pri osnivanju tih društava 
morati voditi računa o moguć
nosti i uslovinia za njihov rad.

U toku diskusija o reformi 
našeg školstva i o zaključcima 
I kongresa za fizičku kulturu 
ja!sno je istaknut zahtjev da ško
la treba da bude osnovni faktor 
u nastojanjima društvene' zajed
nice da fizička kultura postane 
svojina širokih slojeva naroda i 
da počinje efikasno djelovati na 
njihovo, zdravlje, fizičke sposob
nosti i život uopće. Upravo na 
osnovu toga Kongres je prepo
ručio da se priđe osnivanju sport
skih društava u školama jer će 
se na taj način riješiti^ono naj
važnije, a to je uključivanje o- 
mladine u aktivan sportski rad.

Mi smo na ovom području, 
rečeno je u referatu, samo dje
lomično uspjeli, jer neka naro
čita aktivnost u tom pravcu ni
je ni postojala. Na našem kota
ru postoji samo nekoliko sport
skih društava što je jako malo 
u odnosu na 'broj škola, a po
gotovo na broj učenika. Na po
dručju šibenske općine društva 
sû  osnovana u pet srednjih i je
dnoj osnovnoj školi, a u Vodi

cama postoji jedno društvo pri 
osnovnoj školi.

Bilo bi sasvim pogrešno da se 
akcija stvaranja sportskih dru
štava u školama shvati kao kam
panjski zadatak. Naprotiv, ta 
akcija treba da postane trajna i 
obavezna za sve faktore, koji 
vode brigu o nastavku fizičkog 
odgoja i za društvene faktore 
koji vode politiku razvoja fizi
čke kulture na svom području.

(DISKUSIJA
DRAGO PUTNIKOVIĆ: Na 

području općine Stankovci do
sta se učinilo na ‘razvijanju fi
zičke kulture, samo što to još 
još. uvijek nije jedna sistemat
ska aktivnost. U nogometu smo 
imali k najviše uspjeha što se vi
di iz natjecanja u općinskoj ligi. 
Da bi se fizička kultura i sport 
još više razvili ^potrebna je veća 
koordinacija, sa komisijama za 
fizičku kulturu pri općinskim 
komitetima NOH-a.

BOŠKO VUKŠIĆ: Stanje u 
Drnišu ne zadovoljava. Mjesni 
»Partizan« ne .pokazuje gotovo 
nikakvu aktivnost, a isto tako 
ni Općinski savez organizacija 
za fizičku kulturu.

ANTE MILOŠEVIĆ: Iako om
ladina postiže vidljive rezultate 
na polju fizičke kulture, ipak se 
može reći da je čitav taj rad 
bez određenog sistema. Pomanj
kanje prikladnih sportskih tere
na i kadrova predstavljaju naj
veće teškoće za , razvoji fizičke 
kulture. Pojedina sportska dru
štva isključivo vode brigu p 
kvaliteti, međutim, moralo bi 
se mnogo više pažnje posvetiti 
masovnosti.. Bilo bi korisno ra
zvijati društveno - (zabavni ži
vot u sportskim organizacijama.

ANTE BUKIĆ: U Šibeniku bi 
se moralo pristupiti bržoj iz
gradnji sportskih terena tim vi
še što za to postoje stanovita 
sredstva. Moralo bi se omogu
ćiti i drugim sportskim organi
zacijama da bez većih materi
jalnih izdataka koriste dvoranu 
»Partizana«. Potrebna je bolja 
suradnja između sportskih or
ganizacija, Narodne omladine, 
Društva »Naša djeca« i JNA. 
Ta suradnja nesumnjivo će pri
donijeti većoj masovnosti, bo
ljoj organizaciji natjecanja i si
stematskom razvoju fizičke kul
ture.

MILIVOJ VULETIĆ: U gradu 
postoji velik interes za atletiku. 
Na treninge je dolazilo 20 om- 
ladinaca i omladinki, ali nema 
rekvizitai, a pogotovo kadra. 
Rukovodstvo atletskog kluba ne 
pokazuje gotovo nikakvu volju 
da nešto ozbiljnije učini za ra
zvoj atletike koja je jedna od 
najkorisnijih sportskih grana. 
Rukovodstvo j Kotarskog saveza 
»organizacija za fizičku kulturu 
trebalo bi da pokloni punu pa
žnju razvoju atletike na čitavom 
kotaru. Kod omladine postoji ži
vo interesiranje za rukomet ali 
odgovarajući podsavez ništa ni
je učinio da bi se ta igra još vi
še omasovila. Jedino se može 
zahvaliti Općinskom komitetu 
NOH-a što se u gradu održava
ju rukometni turniri. Mislim da 
je došlo vrijeme da se jednom 
razmotri uloga postojeće kugla
ne. Smatram da bi ta kuglana 
trebala da isključivo služi u 
sportske svrhe. U gradu postoje 
uvjeti za razvoj boksa, ali klub 
ima teškoća s dvoranom. Neki 
naši kadrovi imaju previše zadu
ženja što ne može biti od kori
sti za razvoj fizičke kulture.

Prof. MILIVOJ PETKOVIĆ: 
Potrebno je posvetiti mnogo vi
še pažnje odgoju kadra i stipen
diranju studenata za fizički od
goj u Pedagoškoj akademiji. Na
rodna omladina morala bi po
svetiti veću brigu razvoju fizi
čke kulture. Neophodno je po
trebno urediti dvoranu Gimnazi
je koju koristi ne samo velik 
broj đaka nego i Članovi dru
gih sportskih organizacija.

TONI PETRIĆ: Neophodno je  
potrebno pružiti svu potrebnu 
pomoć i podršku osnivanju škol
skih* sportskih društava. Sport
ske terene bi trebalo graditi uz 
škole jer će ih na taj način, uz 
sportske organizacije, koristiti i 
velik broj đaka. Mislim da je 
najkorisnije da se razna sport
ska natjecanja organiziraju u 
okviru komune. U svom radu 
ne možemo se isključivo orijen
tirati na treninge, već omladini 
moramo omogućiti, da se natječe.

ĆEKO. TODE: U općinskim 
centrima se ipak nešto, radi, ali 
u selima ne postoji gotovo ni
kakva sportska aktivnost. O toj 
činjenici moralo bi se ubuduće 
povesti više računa. Organizaci
ja »Partizana« najviše je učinila 
na razvoju fizičke kulture na 
području kninske općine.

ANTE MARENCI: Sadašnje- 
stanje u veslačkom klubu »Kr
ka« nipošto ne zadovoljava. Ru
kovodstvo kluba, osim nekih iz
nimaka, ne pokazuje neku na
ročitu volju za rad. Gotovo 70 
mladih vozača pristupilo je klu
bu ali ne postoje uvjeti za nji
hov rad.

SPORTSKI SUSRETI OSNOVNE 
ŠKOLE BRIBIRSKE MOSTINE

Prošle nedjelje gostovao je u 
Bribirskim Mostinama III razred 
pedagoškog smjera Gimnazije iz 
Šibenika, gdje je s osnovnom 
školom ovog sela održao sport
ski susret u košarci i malom ru
kometu.

Oba susreta učenici osnovne* 
škole iz B. Mostina riješili su u 
svoju korist, u malom rukometu* 
sa 12:9, a u košarci sa 32:10.

Najbolji igrači su bili Smolicr 
(4) u malom rukometu, te obra- 
dović (22) i Su'bašić (10) u ko
šarci.

Sportsko takmičenje s osnov
nom školom iz Đevrsaka završi
lo je zasluženom pobjedom uče
nika iz Bribirskih Mostina s re
zultatom 3:0.

Učenice su pobijedile u od
bojci, a učenici također ,u od
bojci i malom rukometu sa 9:L

Koristimo ovu priliku te pre
ko »Šibenskog lista« pozivamo 
škole da održavaju sportske su
srete s osnovnom školom Bri
birske Mostine (rukomet, košar
ka, odbojka, atletsko takmičenje* 
- za ženske i muške ekipe).

(AB)

»VITEZ« — »LASTA« 6:0 
Na Dan Republike u Vnpolju* 

je odigrana prijateljska nogo
metna utakmica između doma-»- 
ćeg »Viteza« i »Laste« iz Perko- 
vića.

Poslije uzbudljive i fer igre 
potpuno zasT/uženo su pobijedili 
domaći igrači s rezultato;m 6:0 
(1:0).
. Kod domaćih najbolji su bili 
Radačić i Renje, a kod gostiju 
Vukšić i Jakelić. Utakmicu je* 
dobro vodio Bumbak iz Jadrtovv 
ca. (J Vf

»Šib e n s k i  l is t «
organ Socijalističkog saveza rad-* 

nog naroda kotara Šibenik 
Uredništvo: Šibenik — Ulica 
Jelke Bučić 5 — Tel. br. 5-62

Direktor: Marko Jurković 

Glavni 1 odgovorni urednik: 

NIKOLA BEGO

Ureduje redakcijski kolegij 
Tekući račun: Komunalna ban

ka Šibenik broj 435-11-1-8 
Rukopisi se ne vraćaju 

Pretplata za trti mjeseca 300, 
za pola godina 600, 

godinu 1200 Din
TUak

KOMISIJA ZA NATJEČAJ I STAMBENE ZAJEDNICE
ŠIBENIK

N A T J E Č A J
za popunjenje slijedećih radnih mjesta:

1. jednog poslovođu servisa za opravku i održavanje 
stambenih zgrada

2. jednog voditelja kancelarijske službe
3. jednog financijskog knjigovođu
4. jednog pomoćnog službenika (dostavljač-čistačica)
Uslovi: pod rednim brojem 1) visokokvalificirani rad

nik građevinskog smjera s najmanje 5 godina prakse.
— pod rednim brojem 2) srednja stručna sprema ili 

niža stručna sprema sa praksom;
— pod rednim brojem 3) srednja stručna sprema sa 5 

godina prakse ili niža stručna sprema s 10 godina prakse;
— pod rednim brojem 4) niža stručna sprema.
Plaća prema pravilniku o radnim mjestima I stambene 

zajednice u Šibeniku.
Zainteresirane osobe treba da dostave molbu s kratkom 

biografijom.
Rok natječaja do popune radnih mjesta.



NARODNI ODBOR KOTARA ŠIBENIK
Svim radnim kolektivima, 

ustanovama i nadleštvima,

te radnom narodu šiben

skog kotara

u povodu

Dana Republike
i  1/ i • ,z e 1 i

Dalfnfe uspjehe u socijalisllčkoj 
izgradnji zemlje

G R A Đ E V N O  P O D U Z E Ć E

Izgradnja"i i
Š i b e n i k

Svim radnim ljudima šibenskog kotara 

č e. s t.i t a

29. novembra — DAN REPUBLIKE

HR Ribarski k o m b in a t 
’+Z+O rH at«  . v H H |  n -tiT

Svim radnim ljudima'išibenskog kotara

č e sp t'a .

29. novembra — DAN REPUBLIKE

PODUZEĆE „Sabirač" dlBENIK

Otkupljuje sve vrste industrijskih ,proizvoda i plaća 
po najpovoljnijim cijenama

■ Radnom narodu šibenskog kotara

V ž e,V{f ' i t a

DAN REPUBLIKE

ELEKTRIČNO PODUZEĆE ŠIBENIK ZDRAVSTVENI CENTAR ŠIBEN IK

Svim radnim kolektivima i narodu Svim zdravstvenim ustanovama,

šibenskog kotara radnim kolektivima i narodu

šibenskog kotara

č e s t i t a
» č e s t i t a

29. novembra 29* n o v e m b r a

PRAZNIK NARODA JU G O SLAV IJE PRAZNIK JMAR0 DA JUGOSLAVIJE



OPĆINSKI ODBOR SSRN I OPĆINSKI KOMITET SK 
Š I B E N I K

Svojim organizacijama, radnim kolektivima

i ustanovama, te narodu šibenske općine

čestitaju

29. novembra
PRAZNIK REPUBLIKE

„SLOGA
t r g o v a č k o  
p o d u z e ć e  
Š i b e n i  k

Poslovnim prijateljima i radnom narodu kotara 

č e s t i t a

29. novembra — DAN REPUBLIKE

GRAĐEVNO PODUZEĆE 
» R A D «  Š I B E N I K

Svim radnim ljudima šibenskog kotara 

č e s t i t a
D A N  R E P U B L I K E

Poljoprivredno - šumarska
if '

komora kotara Šibenik
Svim zadružnim organizacijama i narodu šibenskog 
kotara

č e s t i t a
DAN REP UBLI KE

Drvodjelska zadruga
Š i b e n i k

Poslovnim prijateljima i narodu šibenskog kotara 

č e s t i t a
D A N  R E P U B L I K E

.Jadrija
f  UGOSTITELJSKO 

P O D U Z E Ć E  
Š I B E N I K

č e s t i t a
D A N  R E P U B L I K E  

Radnom narodu kotara Šibenik

KOTARSKI ODBOR SSRN I KOTARSKI 
KOMITET SK Šibenik

Svim organizacijama SSRN i SK, radnim 
kolektivima i ustanovama, te narodu 
Šibenskog kotara

čestitaju

29. novem bra
PRAZNIK NARODA JUG O SLAVIJE

„Dane Rončevic”
OBRTNO PODUZEĆE ŠIBENIK

Poslovnim prijateljima i radnom narodu kotara 

č e s t i t a

D A N  R E P U B L I K E

,CJRADSKI /M A G A Z IN ' 
Š I B E N I K

Rađnorh narodu šibenskog kotara, poslovnim prija
teljima i cijenjenim mušterijama

č e s t i t a

D A N  R E P U B L I K E

SHRANA'Trgovačko 
poduzeće u

Š i b e n i k

Radnom narodu šibenskog kotara, poslovnim ptija- 
teljima i potrošačima

č e s t i t a
29. novembra —1 DAN REPUBLIKE

99D A L M A C I J A €€

T v o r n i c a  rib ljih  k o n z e r v i  
Š i b e n i k

Svim radnim ljudima šibenskog kotara 

č e s t i t a
29. novembra DAN REPUBLIKE

J R A N SJU G 'C — ™  ŠIBENIK

Radnim kolektivima i narodu šibenskog kotarg 

( č e s t i t a

29. novembra — DAN REPUBLIKE

„SLOBODNA PLOVIDBA" 
Š I B E N I K

č e s t i t a
DAN REPUBLIKE 

jf  ' A} ' r> \ •
.Radnim kolektivima i narodp šibenskog " kotara 
Svojim brodovima prevozi sve vrste tereta po svim 
morima svijeta

Općinsko sindikalno vijeće 
Šibenik

Svim sindikalnim organizacijama,. radnim 
kolektivima i narodu šibenske općine

č e s t i t a

29. novembra — DAN REPUBLIKE

PODUZEĆE „VINOPLOD" 
Vinarija - ŠIBENIK

Radnim kolektivima i narodu šibenskog kotara 

č e s t i t a

29. novembra -r- DAN REPUBLIKE



U p o v o d u

DANA REPUBLIKE
- 29 . n ovem b ra

m n o g o  rad n ih  u s
p jeh a  svim  radnim  
kolektiv im a i naro
du šib en sk og  kotara

Tvornica lakih metala

„BORIS KIDRIČ"
Š I B E N I K

NOVINSKO IZ D A V A Č K O  PO D U Z E Ć E

LUKA 1 SKLADIŠTA 1  „ Š T A M P A "

Š IB E N IK
Š i b e n i k

S vim  svojim  m ušterijama

Svim radnim kolektivima i narodu i radnim ljudima ši-

šibenskog kotara benskog kotara

čestita č e s t i t a

29. novembra
PRAZNIK NARODA JUGOSLAVIJE ‘D a ti  r e p u b l i k e

Poduzeće za promet \\ preradu plodina

» K R K A «  Šibenik

Radnom'narodu šibenskog kotama 1 poslovnim 
.prijateljima

29. novembra — DAN REPUBLIKE

S io v a r iš le  g ra đ e

,,Šipad“ Š i b e n i k

Radnom narodu Šibenskog kotara

č e  š t i t a

29. novembra — DAN REPUBLIKE

.JADRANKA'
ŠIBENIK

.Prpdaje proizvode sirovog platna iužarije.stjz odli
čan kvalitč t- -  solidne cijene.

- čsgfsgtlfolža - v 
‘ D A N  R E P U B L I K E  

Radnom narodu šibenskog kotara



narodni odbor TVORNICA ELEKTRODA 1 FEROLEGURA Šibenik
općine Šibenik

U povodu

R a d n i m  k o l e k t i v i m a ,  

u s t a n o v a m a  I n a d - DANA KEPUBLIKE
l e š l v i m a ,  t e  n a r o 

d u  š i b e n s k e  o p -

V

1 _ v; U  ̂ W  -

a ■ž e l i
. . , . . .  - " , >• . , ■ ■ r J ‘ ( " " ' * ^

ć i n e  Č E S T I T  A

m n o g o  u s p j e h a  s v i m

29. n o ve m b ra  - r a d n i m  k o l e k t i v i m a  i  n a -

P r a z n ik  R e p u b lik e r o d u  š i b e n s k o g  k o t a r a
/ f

. „KAMENAR" —

Svim radnim ljudima šibenske općine TVORNICA 6 L IN IC EJ

č e s t i t a

29. novembra A  DAN REPUBLIKE >
1 . 1 ;  M -» > ■ - : i

Koristite naše udobne autobuse za putovanja. Za sve 
informacije putničke službe obratiti se na tel. br. (j-28

č efs t i t a

'  DAN REPUBLIKE

ALUMIN IJA LOZOVAC
i -V -r 2 Sp Z }■

.|  ' $1 §& r£ ••• “A' ; v Svim  radnim kolekti-
KOTARSKO S IN D IKALN O  VIJEĆE ŠIBENIK

. Svim sindikalnim organizacijama i radnom narodu 

kotara

Poduzeće

„ k Z e o ija "
Š i b e n i k

č e s t i t a *

vi ma i narodu šiben-
A

skog kotara

č e s t i t a

29. novembra — DAN REPUBLIKE

D AN  R E P U B L I K E
Poslovnim prijateljima i radnom narodu šibenskog 
kotara' č e s l i l a

$

Uprava gradskog vodovoda
Š i b e n i k

Svim radnim ljudima šibenskog kotara

yM esoprom ei
Š ib en ik

Radnom narodu šibenskog kotara, poslovnim prija
teljima i potrošačima

č e s t i t a  
DAN REPUBLIKE

29. novembra -
P r a z n i k  n a r o d a

č e s t i t a

29. novembra DAN REPUBLIKE 
-----1------------------------------- --- -------:----------------------

J u g o s l a v i j e


